
PROTOKÓŁ  Nr XI.2025 

z przebiegu XI Sesji Rady Gminy Bogdaniec 

odbytej w dniu 26 maja 2025r. godz. 12:32 

 

 

Na skład 15 radnych w sesji uczestniczyło 15 radnych. 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

 

1. Wójt Gminy Bogdaniec 

2. Zastępca Wójta Gminy Bogdaniec 

3. Sekretarz Gminy 

4. Skarbnik Gminy 

5. Dyrektorzy Szkół i Przedszkoli 

6. Przewodnicząca Zespołu Interdyscyplinarnego 

7. Prezes Stowarzyszenia Kraina Szlaków Turystycznych - Lokalna Grupa Działania 

8. Sołtysi Gminy Bogdaniec 

9. Pracownicy Urzędu Gminy 

10. Mieszkańcy Gminy Bogdaniec 

 

Lista obecności w załączeniu. 

 

Otwarcia XI Sesji Rady Gminy Bogdaniec dokonała Beata Wiśniewska – 

Przewodnicząca Rady. Stwierdziła quorum, wobec czego Rada może obradować i podejmować 

prawomocne uchwały. Poinformowała, iż obrady sesji są transmitowane i utrwalane za pomocą 

urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania obrad będą udostępniane w Biuletynie 

Informacji Publicznej, na stronie internetowej gminy oraz w biurze rady. Ponad poinformowała 

o obowiązkach w zakresie nieujawniania, bez uzasadnionej potrzeby, danych osobowych osób 

niebędących funkcjonariuszami publicznymi, niepełniącymi funkcji publicznej, ani 

niezwiązanych z tą funkcją. Proszę Państwa, jutro 28 maja 2025 roku będziemy obchodzić 

wyjątkową rocznicę, 35 lat istnienia samorządu terytorialnego w Polsce. Samorząd terytorialny 

to jedna z najważniejszych reform w historii naszej wolnej Polski. To dzięki niej mieszkańcy 

miast, miasteczek i wsi zyskali na to, co dzieje się w ich otoczeniu. To dzięki niej mogliśmy 

wspólnie decydować o szkołach, drogach, kulturze, zieleni i bezpieczeństwie. O sprawach 

codziennych, ale fundamentalnych. Chcę w tym miejscu podziękować wszystkim, którzy przez 

te 35 lat tworzyli i rozwijali samorządność, radnym, wójtom urzędnikom, sołtysom, a przede 

wszystkim mieszkańcom. Każdy z was dołożył cegiełkę do tej wspólnej budowli jakim jest 

nowoczesny silny samorząd Niech ta rocznica będzie okazją nie tylko dla wspomnień, ale i do 

refleksji nad przyszłością, bo przed nami kolejne wyzwania związane z demografią, klimatem, 

rozwojem technologicznym. Wierzę jednak, że mając za sobą tak silny fundament, jakich jest 

35 lat doświadczeń, jesteśmy gotowi, by stawić im czoła. To jutro ten dzień, a dzisiaj, proszę 

Państwa, wracamy do porządku obrad. 

 
 



Proponuję następujący porządek obrad. 

 

1. Otwarcie XI Sesji Rady Gminy Bogdaniec. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Informacja z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Bogdaniec. 

4. Informacja z działalności Stowarzyszenia Kraina Szlaków Turystycznych – Lokalna Grupa  

     Działania  za rok 2024. 

5. Sprawozdanie z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego za rok 2024. 

6. Sprawozdanie z wykorzystania budżetu za rok 2024 Zespołu Szkolno-Przedszkolnego  

     w Bogdańcu. 

7. Sprawozdanie z wykorzystania budżetu za rok 2024 Szkoły Podstawowej im. Włodzimierza   

    Korsaka w Jeninie. 

8. Sprawozdanie z wykorzystania budżetu za rok 2024 Szkoły Podstawowej im. Leśników    

    Polskich w Jenińcu. 

9. Sprawozdanie z wykorzystania budżetu za rok 2024 Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II  

     w Lubczynie. 

10. Sprawozdanie z wykorzystania budżetu za rok 2024 Gminnego Przedszkola Publicznego  

     w  Jeninie. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego  

      dotyczącego współdziałania przy realizacji zadania polegającego na przeglądzie obszaru i  

      granic aglomeracji Gorzów Wielkopolski. 

12. Projekt uchwały w sprawie określenia rodzaju świadczeń oraz warunków i sposobu ich  

      przyznawania w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli szkół. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostce samorządu  

      terytorialnego. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bogdaniec    

      na  lata 2025-2028.  

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2025. 

16. Sprawozdanie z działalności Pełnomocnika ds. Profilaktyki za rok 2024. 

17. Informacja z działalności Zrzeszenia Gmin Województwa Lubuskiego za rok 2024. 

18. Przyjęcie protokołu z przebiegu X Sesji Rady Gminy Bogdaniec. 

19. Interpelacje i zapytania radnych. 

20. Sprawy różne (wnioski i informacje). 

 

Ad. 2 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady – przedstawiła porządek obrad, zwróciła 

się z pytaniem czy są jakieś inne propozycje do porządku obrad? 

 

Tomasz Kwiatkowski – Wójt Gminy –Pani Przewodnicząca, drodzy radni, proszę  

o zmianę w porządku obrad punktu 4 na punkt 17, punktu 17 na punkt 4. Mianowicie, w punkcie 

4 byłaby informacja z działalności Zrzeszenia Gmin Województwa Lubuskiego za rok 2024,  

a w miejsce punktu 17, punkt 4, czyli informacja z działalności Stowarzyszenia Kraina Szlaków 

Turystycznych, Lokalna Grupa Działania za rok 2024. 

 



Rada w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła w/w wniosek. 

 

Rada w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła porządek obrad z uwzględnieniem 

wprowadzonych zmian. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady – dziękuję bardzo, przechodzimy do punktu 

kolejnego 3 Informacja z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Bogdaniec. Oddaję głos 

Panu Wójtowi. 

 

Ad 3 

Tomasz Kwiatkowski - W okresie od 31 marca do 25 maja bieżącego roku.  

W tym okresie wydano zarządzenia w sprawie upoważnienia pani Krystyny Breń, kierownika 

Urzędu Stanu Cywilnego, do sporządzania aktów pełnomocnictwa w wyborach Prezydenta 

Rzeczypospolitej Polskiej zarządzonych na dzień 18 maja. Ustanowiono pana Kamila Wiązka, 

informatyka Urzędu Gminy Bogdaniec, koordynatorem gminnym do spraw informatyki  

w wyborach Prezydenta RP. rządzonych na dzień 18 maja, ustalenia dni wolnych od pracy 

 w Urzędzie Gminy Bogdaniec w roku 2025, przysługujących w zamian za święto przypadające 

w sobotę, 2 maja za 3, 2 maja Za trzeciego moja dziesiątego listopada, za pierwszy listopada. 

Wyznaczenia pani Beaty Kisielewicz-Chwilot, nauczyciela zastępującego dyrektora szkoły 

podstawowej im. Jana Pawła II w Lubczynie. Pani Anny Świętek, nauczyciela zastępującego 

dyrektora szkoły podstawowej im. Włodzimierza Korsaka w Jeninie. Pani Zofii Frączek, 

nauczyciela zastępującego dyrektora gminnego Przedszkola Publicznego w Jeninie oraz pani 

Marzanny Wojciechowski, nauczyciela zastępującego dyrektora szkoły podstawowej imieniem 

Leśników Polskich w Jenińcu w przypadku ich nieobecności w roku szkolnym 2024-2025 

ustalenia terminów i zasad organizacji dyżuru, przerw wakacyjnych dla przedszkoli oraz szkół 

prowadzących oddziały przedszkolne, dla których organem prowadzącym jest gmina 

Bogdaniec w roku szkolnym 2024. Szkoła Podstawowa im. Włodzimierza Korsaka w Jeninie, 

przerwa w pracy przedszkola od 1 lipca do 31 sierpnia. Szkoła Podstawowa im. Leśników 

Polskich w Jenińcu od 1 lipca do 31 sierpnia. Szkoła Podstawowa im.Jana Pawła II  

w Lubczynie od 1 lipca do 31 sierpnia. Gminne Przedszkole Publiczne w Jeninie od 1 lipca do 

31 lipca. Terminy dyżuru w roku szkolnym, Przedszkole nr 2 w Bogdańcu, to jest zespół 

szkolno-przedszkolnym dyżur wakacyjny pełni okres od 1 lipca do 31 sierpnia. Gminne 

Przedszkole Publiczne w Jeninie od 1 sierpnia do 31 sierpnia. Następne zarządzenie ustalenie 

miesięcznej wysokości kwoty stypendium szkolnego na okres od dnia 1 stycznia do 31 czerwca 

bieżącego roku i pierwsza grupa dochodowa to 238 zł, druga grupa dochodowa 223 zł i trzecia 

grupa dochodowa 198 zł. Przyznano stypendia dla sześciu uczniów na ogólną kwotę 7428 zł. 

Powołania komisji określenia Trybu przeprowadzenia przetargów i rokowań na zbycie 

nieruchomości gminnych oraz zatwierdzenia regulaminu przetargu ustnego na zbycie 

nieruchomości w składzie Małgorzata Galant-Laskowiec, Patrycja Turecka-Maciak, Marcin 

Mieczkowski, Izabela Kobus, Małgorzata Tarant. Ogłoszono konkurs na stanowisko dyrektora 

zespołu szkolno-przedszkolnego w Bogdańcu. Termin składania ofert do 30 maja bieżącego 

roku. Ogłoszono konkurs na stanowisku urzędnicze do spraw księgowości i oświaty w Urzędzie 

Gminy w Bogdańcu, Referat Oświaty. Termin składania do 30 maja. Kolejne zarządzenie 

dotyczyło zmiany uchwały budżetowej na rok 2025. W okresie międzysesyjnym wydano sześć 

takich zarządzeń. Dotyczyły one gospodarowania środków budżetowymi, realizacji zadań 

zleconych oraz przyjęcia dotacji celowej. Zmiana dotyczyła dochodów i wydatków na kwotę 

578 568,79 zł w tym dotacji celowej otrzymanej z budżetu państwa w wysokości 556 226,9 zł 

dotyczyły karty dużej rodziny, zadań w zakresie ewidencji ludności i urzędu stanu cywilnego, 

wypłata diet członkom obwodowych komisji wyborczych oraz organizacja transportu dla 



wyborców, w szczególności osób starszych, niepełnosprawnych lub mieszkających  

w miejscowościach oddalonych od lokali wyborczych związanych z przeprowadzeniem 

wyborów Prezydenta RP zarządzonych na dzień 18 maja, zwrotu podatku akcyzowego 

zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego w produkcji rolnej, udzielenia 

pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów stypendiów szkolnych i zasiłków 

szkolnych. Środków pochodzących w Funduszu Pomocy dla Obywateli Ukrainy w wysokości 

22 312,70 zł dotyczyły zadań oświatowych, zapewnienie posiłku dla młodzieży, świadczenie 

rodzinne oraz nadanie numeru PESEL. Przeniesiono z rezerwy ogólnej kwotę 13 200 zł do 

działu 754 Bezpieczeństwo Publiczne Ochrona Przeciwpożarowa środki finansowe dla 

Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej na zakup kamery termowizyjnych w ramach 

doposażenia Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w Gorzowie Wielkopolskim  

w kwocie 5000 zł. dział, 855 rodzina, świadczenia rodzinne, świadczenia z funduszu 

alimentacyjnego oraz składki na ubezpieczenie emerytalne i rentowe oraz zasiłki okresowe  

w kwocie 8200 zł. Przetargi dnia 22 maja bieżące jako wszczęto postępowanie w oparciu  

o przepisy ustawy Prawo Zamówień publiczna realizacja zadania pod nazwą przebudowa dróg 

gminnych miejscowości Jenin Gmina Bogdaniec zadanie dotyczy przebudowy ulicy Granicznej 

i ulicy Dobrej, w Jeninie i jest współfinansowane ze środków Lubuskiego Urzędu 

Wojewódzkiego w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Termin składania ofert 

wyznaczony na dzień dzisiejszy, 26 maja. Gospodarka nieruchomościami. W dniu 10 kwietnia 

został ogłoszony czwarty wykaz nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży w roku 2025  

i dotyczyło działki o numerze 182 łamane na dwa, położonej w Motylewie, obręb Bogdaniec 

nieruchomość o powierzchni 0,1132 ha na działki została wydana decyzja o warunkach 

zabudowy nr 38-2024 dla inwestycji obejmującego budowę budynku mieszkalnego 

jednorodzinnego wolnostojącego, jest to przetarg publiczny nieograniczony. W dniu 25 

kwietnia bieżącego roku ogłoszono pierwszy przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż 

nieruchomości niezabudowanej położonej w obrębie Jenin działka nr 1519-6 o powierzchni 

0,661 ha, oraz 1/4 udziału w działce 1519/7 o powierzchni 0,0986 ha, cena wywoławcza 

nieruchomości wynosi 95 200 zł. Działki położone są w obszarze Miejskiego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego zgodnie z ustaleniem Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego działka nr 1519/6 odznaczona jest symbolem teren 

zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej. Natomiast działka 1519/7 odznaczona jest 

symbolem teren drogi wewnętrznej. Przetarg ustny licytacyjny odbędzie się 30 maja. W dniu 

25 kwietnia ogłoszono pierwszy przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż nieruchomości 

niezabudowanej położonej w obrębie Jenin działki 1519/4, o powierzchni 874 m2 oraz 1/4 

udziału w działce 1519/7, o powierzchni 986 m2. Cena wywoławcza nieruchomości wynosi 

117 500 zł działki położone są w obszarze MPZ zgodnie z ustaleniem miejscowego planu 

działki oznaczonej z symbolem teren zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej natomiast 

działka 1519x7 teren drogi wewnętrznej. 29 kwietnia ogłoszono pierwszy przetarg ustny 

nieograniczony na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej położonej w obrębie Jenin działka 

numer 1519x5 o powierzchni 1005 m2 oraz 1/4 udziału w działce 1519x7 o powierzchni 986 

m2 cena wywoławcza nieruchomości wynosi 142 600 zł Działka o numerze 1519 przeznaczona 

jest na teren zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej, natomiast działka 1519x7 teren drogi 

wewnętrznej, ,jest to przetarg usty licytacyjny, który odbędzie się 3 czerwca bieżącego roku w 

dniu 5 maja odbył się pierwszy publiczny przetarg pusty nieograniczony na sprzedaż 

nieruchomości położony w obrębie Łupowo na działkę o numerze 98x6, numer księgi 

wieczystej jest GW1G, łamane na 00, 10, 33, 12, łamane na 6. Liczba osób dopuszczonych do 

przetargu to jedna. Cena wywoławcza 102 tysiące, wadium 10 tysięcy 200 i kwota zbycia 

nieruchomości 103 tysiące 20 złotych i nabywca jest TRUKANTEH. W dniu 8 maja ogłoszono 

pierwszy ustny nieograniczony na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej położonej w 

obrębie Łupowo działka nr 64x10 o powierzchni 0,09 ha, cena wywoławcza nieruchomości 



wynosi 20 tys. zł działka położona jest w obszarze miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego, zgodnie z tym planem działka oznaczona jest symbolem E-teren, infrastruktury 

technicznej, elektroenergetyka. Przetarg ustny licytacyjny odbędzie się 13 czerwca bieżącego 

roku. Spotkania robocze z panem Michałem Wlaźlakiem, prezesem UKS Chemik Gorzów 

Wlkp. w sprawie współpracy i przeprowadzenia treningów na terenie gminy Bogdaniec. 

Odbyła się rada budowy w sprawie budynku OSP w Bogdańcu. Kolejne spotkanie z Panią 

Magdą Olechnowicz, Naczelnik Wydziału Gospodarki i Nieruchomości i Ochrony Gruntów 

Rolnych Starostwa Powiatowego w Gorzowie Wielkopolskim i zastępcą w sprawie 

komunalizacji działek na terenie gminy Bogdaniec z dyrektorami szkół podstawowych w 

Jeninie, Lubczynie w Jenińcu, zespołu szkolno-przedszkolnego oraz publicznego przedszkola 

w sprawie organizacji pracy placówek, z Nadleśniczym Piotrem Pietkunem w sprawie 

zaplanowania wspólnych działań na terenie gminy Bogdaniec, panem Mariuszem Biniewskim 

Lubuskim Kuratorem Oświaty w sprawie organizacji placówek oświatowych na terenie gminy 

Bogdaniec, panem Markiem Halaszem dyrektorem oddziału terenowego KOWR w Gorzowie 

i panią Ewą Pawlak dyrektorem Muzeum Lubuskiego w Górzowie Wielkopolskim w sprawie 

organizacji bitwy regionów, która jest zaplanowana na 29 czerwca tego roku. Jest to niedziela 

od godziny 15 na terenie zagrody wiejskiej. Panem Piotrem Górskim, prezesem Stowarzyszenia 

Nasze Wieprzyce w sprawie współpracy pomiędzy Stowarzyszeniem a Gminą Bogdaniec, 

panem Sławomirem Giżyckim, prezesem Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej w sprawie 

sposobu przekazania i zarządzania mieszkaniami budowanymi przez SIM. Odbyła się Rada 

Budowy z firmą Fenix w sprawie remontu szkoły podstawowej w Jeninie i Lubczynie, panem 

Zbigniewem Surwą, zastępcą starosty Gorzowskiego i panią Izabelą Jankowską dyrektorem 

Powiatowego Urzędu Pracy w sprawie bieżącej współpracy. Rada Budowy z firmą Infrakom w 

sprawie remontu drogi w Motylewie, Panią Simoną Koss z miejscowości Precel w sprawie 

nawiązania współpracy polsko-niemieckiej. W tym spotkaniu uczestniczyła Pani radna Edyta 

Kiełpińska, która tłumaczyła całe spotkanie, za to tłumaczenie Pani bardzo dziękuję. Członkiem 

zarządu powiatu gorzowskiego, panem Mariuszem Śpiewakiem oraz Radnym Powiatowym, 

panem Jarosławem Lewandowiczem w sprawie współpracy powiatu gorzowskiego oraz 

poprawy infrastruktury drogowej w gminie Bogdaniec, panem Krzysztofem Jagiełło w sprawie 

modernizacji oświetlenia ulicznego w gminie Bogdaniec, przedstawicielami Jura Kajaki w 

sprawie utworzenia miejsca rzutu kajaków na terenie Sołectwa Jeże, panem Andrzejem Ziarek, 

dyrektorem Infrastruktury Społecznej Urzędu Marszałkowskiego oraz panią Ewą Pawlak, 

dyrektorem Muzeum Lubuskiego w Gorzowie w sprawie możliwości wsparcia Muzeum 

Lubuskiego, Starostą gorzowskim, panem Krzysztofem Karwatowiczem w sprawie remontu 

drogi Wieprzyce-Jasiniec oraz Podjenin Kwiatkowice. Z panem Wojciechem Godlewskim 

GKP Bogdaniec w sprawie możliwości korzystania z infrastruktury oraz zaplecza technicznego 

obiektu sportowego w Bogdańcu. Panią Martyną Rudlewicz Zespołu Szkół Kształcenia 

Rolniczego w Kamieniu Małym w sprawie aranżacji terenu wokół Urzędu Gminy Bogdaniec z 

panem Krzysztofem Nowakiem prezesem OSP w Bogdańcu oraz panem Mariuszem Kuleszom 

naczelnikiem OSP w sprawie dofinansowania zakupu akumulatorów oraz remontów wozów 

strażackich będących na stanie w OSP w Bogdańcu. Odbył się trzeci turniej tenisa stołowego 

w Jenińcu, Obchody Rocznicy Zbrodni Katyńskiej zorganizowane przez Zespół Szkolno-

Przedszkolny w Bogdańcu. Inauguracja Rajdu Rowerowego szlakiem nadwarciańskim 

zorganizowanego przez Stowarzyszenie Bogdanieckiego Uniwersytetu Trzeciego Wieku. 

Powiatowe obchody dnia Sołtysa w Santoku. Wielkanocne spotkanie w COM i SDŚ. Grand 

Prix w Stanowicach. Miniżużlowy piknik dla dzieci. Grand Prix koła PZW Bogdaniec o 

Pucharach Wójta Gminy Bogdaniec. Szkolenie w Lubuskim Urzędzie Wojewódzkim pod 

hasłem Fundusz Sołecki Instrumentem Rozwoju Lokalnego, obchody dnia Bibliotekarza i 

Bibliotek Wojewódzkiej, Miejskiej Bibliotece Publicznej w Gorzowie Wielkopolskim, Finał 

Wojewódzki Lubuskiej Konfrontacji Artystycznych w kategorii Plastyka, Bieg Biało-



Czerwony w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Bogdańcu, Miejskie i Powiatowe obchody 

dnia Strażaka w Witnicy, Podsumowanie edycji Akademia Zwinnego Dyrektora i Festyn 

Rodziny w Szkole Podstawowej w Jenińcu. Szkolenie dotyczące funduszu jeszcze raz 

zapraszam 28 w środę od godziny 15.00. Taką informację dziękuję pani przewodniczącej, 

wiem, że też przekazała do państwa radnych, a państwo sołtysi otrzymali ją bezpośrednio od 

pracownika z Urzędu Gminy. Bardzo dziękuję. 

 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Dziękuję bardzo. Czy są pytania do 

przedstawionej informacji? Proszę bardzo. 

 

Karolina Tomczyszyn – Radna - Czy te spotkania robocze dotyczące remontu szkoły  

w Lubczynie i Jeninie przyniosły taki skutek, że w terminie się odbędą te remonty? 

 

Tomasz Kwiatkowski – Wójt Gminy - Mamy taką nadzieję. Ten termin jeszcze jest, ale 

są okresy takie jak ustaliliśmy tu z Państwem dyrektorami, że remonty powinny być 

realizowane właśnie w momentach, kiedy uczniów nie ma w szkole, a jak najmniejsza 

uciążliwość była. Pewne, że tak powiem, deklaracje padły, pismo już teraz wpłynęły też, są 

poddane ocenie inspektora. Co do prac dodatkowych 

 i kosztorysów, miejmy nadzieję, że one zostaną wykonane. 

 

Karolina Tomczyszyn – Radna - drugie pytanie odnosi do tego spotkania roboczego w 

sprawie remontu odcinka tego do Jasińca. To dalszego odcinka jakby nie bierzemy na razie pod 

uwagę. Jak to wygląda? 

 

Tomasz Kwiatkowski – Wójt Gminy - Pan starosta mówi już nie o remoncie, a o 

przebudowie tej drogi, bo jej stan jest taki, że już tutaj jakby nakładka, to za mało. 

 

Karolina Tomczyszyn - Radna - Dziura na dziurze. Natomiast ta droga do Jasińca, jak 

widzę, też nie jest ciekawie, to tam będzie remont, czy jak to będzie wyglądać?. 

 

Tomasz Kwiatkowski – Wójt Gminy - Pani Naczelnik Wydziału Dróg też rekomenduje 

przebudowę, a nie naprawę,  nie mamy co naprawiać. 

 

Karolina Tomczyszyn – Radna – Jakieś deklaracje padły na tym spotkaniu? 

Wójt - Jak będzie dofinansowanie, to będą o to dofinansowanie wnioskować. Dziś droga 

Kwiatkowice Podjenin, to Pani Sołtys tak jest, widzę Panią Sołtys, to też tutaj deklaracja  

z naszej strony, bo na tą drogę Starostwo zwróciło się, czy na dokumentację, ponowienie jakby 

dokumentacji, czy będziemy partycypowali w kosztach. Te koszty jak nam zostaną podane, to 

się podzielimy się tymi kosztami, bo taką deklarację też złożyliśmy. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady -  dziękuję bardzo. Przechodzimy do punktu 

kolejnego, punktu 4 Informacja z działalności Zrzeszenia Gmin Województwa Lubuskiego 

 w rok 2024, ponownie oddaję głos Panu Wójtowi. 

 

Ad. 4 

Tomasz Kwiatkowski – Wójt Gminy - pomysłodawcą, inicjatorem powstania 

Zrzeszenia Prezydentów Burmistrzów i Wójtów województwa lubuskiego był pan śp. Bolesław 

Borek, Burmistrz Krosna. Pierwsze takie spotkanie miało miejsce w 1999 roku. Uczestniczyło 

w nim 59 włodarzy nowo powstałego regionu w statucie stowarzyszenia, który został 



uchwalony podczas walnego wybrania członków. W 1999 sformułowano główne cele 

zrzeszenia, do których zaliczano tworzenie warunków formułowania i wyrażenie interesów 

gmin i sposób i osób pełniących funkcję prezydentów, burmistrzów i wójtów oraz działania na 

rzecz integracji europejskiej oraz zabieganie o środki pomocowe z Unii Europejskiej. Dnia 18 

września 2014 roku Stowarzyszenie Gminie o nazwę na Zrzeszenie Gmin Województwa 

Lubuskiego i przejęło statut według którego członkami zwyczajnymi zrzeszenia są gminy 

znajdujące się na terenie Województwa Lubuskiego. Działalność Zrzeszenia Gmin opiera się 

w oparciu o te cele statutowe. W 2024 roku do Zrzeszenia Gmin Województwa Lubuskiego 

należały wszystkie 82 jednostki samorządowe terytorialnego szczebla gminnego z terenu 

Województwa Lubuskiego i w skład tego dziewięć gmin miejskich, w tym dwa miasta, stolice 

wojewódzkie na prawach powiatu Gorzów Wielkopolski, Zielona Góra, trzydzieści pięć gmin 

miejsko-wiejskich i trzydzieści osiem gmin wiejskich. W 2024 roku zostały wybrane nowe 

władze Zrzeszenia Bartłomiej Kucharek Prezes Zrzeszenia, Paweł Lichtański, wiceprezes Anna 

Mołodciak drugi wiceprezes, Wojciech Sołtys Skarbnik zarządu, Piotr Kuliniak sekretarz 

zarządu, Wojciech Wąchała, członek zarządu, Ryszard Skonieczek, członek zarządu i Grzegorz 

Garczyński, członek zarządu. W 2024 roku odbyło się 7 posiedzeń zarządu. Zrzeszenie 

zorganizowało 4 konwenty, w tym jeden wyjazdowy poza granicę województwa. Konwenty 

Zrzeszenia są stałą formą wymiany doświadczeń, dobrych praktyk, szkoleń i warsztatów oraz 

możliwości otwartej dyskusji na temat bieżących problemów samorządowych. Tematyka 

konwentów jest uzależniona od potrzeby i sytuacji panujących w samorządach. W 2024 roku 

uczciliśmy także 25 lat istnienia zrzeszenia zarządu. Do najważniejszych zadań zrzeszenia 

należy przejmowanie stanowisk i uchwał w określonych kwestiach związanych z organizacją 

pracy, a samorządach szczebla gminnego, a także rozwiązaniami ustawowymi obejmującymi 

tematykę samorządową. W 2024 roku podjęto siedem uchwał, sześć stanowisk, trzy apele oraz 

jedno pismo wnioskodawców gmin lubuskich do programu Rozświetlamy Polskę, który 

uchwalony został podczas walnych zebrań. Poszczególne procesy legislacyjne podjęte  

w stanowiskach są na bieżąco monitorowane przez ekspertów w zakresie poszczególnych 

zagadnień tematycznych, w zakresie toczących się spraw, projektów, ustaw podejmowana jest 

korespondencja z poszczególnymi resortami odpowiedzialnymi merytorycznie. Wszystkie 

odpowiedzi ministerialne publikowane są na bieżąco na stronie internetowej Zrzeszenia.  

W 2024 roku współpraca z gminami realizowana była poprzez realizację konwentów dla 

prezydentów, burmistrzów i wójtów, seminariów szkoleniowych dla pracowników samorządu 

gminnego różnego szczebla oraz samorządowych zakładów budżetowych, stałych seminariów 

szkoleniowych dla sekretarzy i skarbników, przeprowadzenie ankietyzacji wśród gmin, 

konsultacji, ustaw i rozporządzeń w ramach prac grup roboczych. Zrzeszenie gmin posiada 

swoich przedstawicieli w różnych ciałach, zespołach, komisjach, komitetach, kapitułach, 

funkcjonujących przy Wojewodzie Lubuskim Urzędzie Marszałkowskim, Województwa 

Lubuskiego i Sejmiku Województwa Lubuskiego. Od października 2023 roku przedstawiciele 

Lubuskich Jednostek Samorządu Terytorialnego są również przedstawicielami 

Ogólnopolskiego Porozumienia Organizacji Samorządowych w Zespołach Problemowych 

Komisji Wspólnej Rządu i Samorządu Terytorialnego oraz Komitecie Monitorującym dla 

Programu Pomoc Techniczna dla Funduszy Europejskich. W 2024 roku Biuro Zrzeszenia Gmin 

zorganizowało 37 spotkań w formie szkoleń i seminariów. Biuro Zrzeszenia prowadzi 

systematycznie stronę internetową, profil społecznościowy. Ponadto przesyłane są,  

w zależności od potrzeb, informacje na temat pilnych komunikatów na stronie w formie 

mailingu do wszystkich członków Zrzeszenia. Bardzo dziękuję. 

 

 

Beata Wiśniewska - Dziękuję bardzo. Czy są pytania w tym punkcie? Nie słyszę. Wobec 

tego proszę o wnioski komisji. 



 

Karolina Tomczyszyn – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych – Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawioną informację. 

 

Edyta Kiełpińska – Przewodnicząca Komisji Socjalno-Komunalnej - Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawioną informację. 

 

Arkadiusz Grzegorczyk – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska - Komisja w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawioną informację. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Przechodzimy do głosowania. Dziękuję. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Zapoznam Państwa z wynikami 

głosowania, za 15 głosów, przeciw 0 głosów, wstrzymuje się 0 głosów stwierdzam, że 

Informacja z działalności Zrzeszenia Gmin Województwa Lubuskiego za rok 2024 została 

przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym (informacja w załączeniu). 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Dziękuję bardzo,  przechodzimy do punktu 

5. Sprawozdanie z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego za rok 2024. Oddaję głos pani 

Katarzynie Michalak, przewodniczącej zespołu. 

 

Ad. 5  

Katarzyna Michalak - Przewodnicząca Zespołu Interdyscyplinarnego - Witam Państwa 

serdecznie. Gminy Zespół Interdyscyplinarny ds. Przeciwdziałania Przemocy Domowej Gminy 

Bogdaniec działa na podstawie ustawy o przeciwdziałaniu przemocy domowej oraz  

o zarządzeniu wójta Gminy Bogdaniec. Obecnie w skład zespołu wchodzi 12 osób. W roku 

2024 odbyły się 6 spotkania. Przewodnicząca zespołu interdyscyplinarnego wydała 13 

zarządzeń, na podstawie których powołała 10 grup diagnostyczno-pomocowych oraz na 

wniosek grup diagnostyczno-pomocowych rozszerzyła 3 składy o asystenta rodziny oraz 

pedagoga szkolnego. Odbyło się ogólnie 36 spotkań grup diagnostyczno-pomocowych, objęto 

w ramach działań procedury niebieskiej karty 29 osób. Jak w latach poprzednich głównym 

podmiotem wszczynającym procedurę była Policja, która zakładała formularze podczas 

interwencji domowych. W drugiej kolejności procedury zakładane były przez pracowników 

socjalnych gminnego ośrodka pomocy społecznej w Bogdańcu. Dominującą formą przemocy 

występującą w rodzinie była przemoc fizyczna i przemoc psychiczna. Pozostałe części 

sprawozdania były omówione na komisji. Jeżeli macie Państwo pytania, to zapraszam. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady -  - Dziękuję bardzo serdecznie, Pani 

Przewodniczącej. Czy są pytania do Pani Przewodniczącej w tym punkcie? Nie słyszę.  

W związku z tym poproszę o wnioski komisji. 

 

Karolina Tomczyszyn – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych – Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 

Edyta Kiełpińska – Przewodnicząca Komisji Socjalno-Komunalnej - Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 



Arkadiusz Grzegorczyk – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska - Komisja w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione 

sprawozdanie. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Przechodzimy do głosowania. Dziękuję. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Zapoznam Państwa z wynikami 

głosowania, za 15 głosów, przeciw 0 głosów, wstrzymuje się 0 głosów stwierdzam, że 

Sprawozdanie z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego za rok 2024. zostało przyjęte 

jednogłośnie w głosowaniu jawnym (sprawozdanie w załączeniu). 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Dziękuję bardzo,  przechodzimy do punktu 

6. Sprawozdanie z wykorzystania budżetu za rok 2024 Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w 

Bogdańcu. Oddaję głos Pani Dyrektor, Pani Ani Deptuła. Proszę bardzo. 

 

Ad. 6 

Anna Deptuła – Dyrektor Zespołu Szkolno -Przedszkolnego w Bogdańcu - Szanowni 

Państwo, budżet zespołu szkolno-przedszkolnego w Bogdańcu w roku 2024 został wykonany 

w sposób oszczędny i celowy, zgodnie z zidentyfikowanymi potrzebami. Szczegółowe 

wykonanie budżetu zostało przedstawione w sprawozdaniu budżetowym jednostki na rok 2024. 

Problemy w momencie opanowanych działaniach na rok 2025-2026 to przede wszystkim 

remont hali sportowej, parkiet jak i ściany, wymiana instalacji wodnej w hali sportowej, 

modernizacja placu zabaw wraz z ogrodzeniem przy boisku szkolnym, naprawa dachu na 

łączniku między halą sportową a segmentem pierwszym oraz remont dachu na segmencie 

drugim szkoły od strony ulicy Pocztowej oraz naprawy bieżące, m.in. dalsza wymiana 

oświetlenia w gabinetach, malowanie salek, wymiana boiska i kompleksu sportowego przy 

szkole. Należałoby również przeprowadzić modernizację monitoringu zewnętrznego 

i wewnętrznego, m.in. wymianę kamer. Dziękuję. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady -  Dziękuję bardzo Pani Dyrektor. To są 

pytania. Nie słyszę. W związku z tym poproszę o wnioski. 

 

Karolina Tomczyszyn – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych – Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 

Edyta Kiełpińska – Przewodnicząca Komisji Socjalno-Komunalnej - Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 

Arkadiusz Grzegorczyk – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska - Komisja w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione 

sprawozdanie. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Przechodzimy do głosowania. Dziękuję. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Zapoznam Państwa z wynikami 

głosowania, za 14 głosów, przeciw 0 głosów, wstrzymuje się 1 głos stwierdzam, że 

sprawozdanie z wykorzystania budżetu za rok 2024 Zespołu Szkolno-Przedszkolnego  



w Bogdańcu zostało przyjęte większą ilością głosów. Przechodzimy do punktu 7. Sprawozdanie 

z wykorzystania budżetu za rok 2024 Szkoły Podstawowej im. Włodzimierza Korsaka,  

w Jeninie. Proszę bardzo Panie Dyrektorze. 

 

Ad. 7  

Sławomir Sitasz – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Jeninie - Pani Przewodnicząca, 

Państwo Radni. Budżet naszej szkoły w Jeninie został wykonany prawidłowo pod względem 

rzeczowym i finansowym. Realizacja wydatków następowała w granicach kwot określonych w 

budżecie na 2024 rok. Bardzo, bardzo grzecznie realizowaliśmy ten budżet, tak żeby zmieścić 

się w tych rygorach. I tyle. Państwo otrzymaliście w formie pisanej moje sprawozdanie  

z budżetu za rok 2024. Jeżeli są pytania, bardzo słucham. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Dziękuję bardzo. Czy są pytania do Pana 

Dyrektora w tym punkcie? Nie słyszę. W związku z tym poproszę o wnioski komisji. 

 

Karolina Tomczyszyn – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych – Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 

Edyta Kiełpińska – Przewodnicząca Komisji Socjalno-Komunalnej - Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 

Arkadiusz Grzegorczyk – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska - Komisja w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione 

sprawozdanie. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Przechodzimy do głosowania. Dziękuję. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Zapoznam Państwa z wynikami 

głosowania, za 15 głosów, przeciw 0 głosów, wstrzymuje się 0 głosów stwierdzam,  

że Sprawozdanie z wykorzystania budżetu za rok 2024 Szkoły Podstawowej im. Włodzimierza 

Korsaka w Jeninie zostało przyjęte jednogłośnie w głosowaniu jawnym (sprawozdanie w 

załączeniu). 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Dziękuję bardzo,  przechodzimy do punktu 

8. Sprawozdanie z wykorzystania budżetu za rok 2024 Szkoły Podstawowej im. Leśników 

Polskich w Jenińcu. Oddaję głos Pani Dyrektor. Proszę bardzo. 

 

Ad. 8 

Karolina Kościukiewicz – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Jenińcu - Budżet za rok 

2024 Szkoły Podstawowe Imienia Leśników Polskich w Jenińcu został wykonany prawidłowo 

pod względem rzeczowym, finansowym. Realizacja wydatków następowała w granicach kwot, 

które zostały określone w budżecie z uwzględnieniem dokonywanych przeniesień zgodnie  

z planowanym przeznaczeniem. Sposób celowy i oszczędny. Szczegółową realizację Państwo 

dostaliście w załączeniu w moim sprawozdaniu. Chciałam tylko jeszcze, tak jak co roku, 

przypomnieć, że to jest ostatni rok, kiedy nie będziemy mieli jednego rocznika, czyli klasy 

ósmej w przyszłym roku szkolnym. Później już będą wszystkie roczniki i będzie brakowało 

nam jednej sali lekcyjnej i będzie musiała być wtedy dwuzmianowość dla jednej klasy, albo 

trzeba dobudować gabinet. To jest takie najbardziej potrzebne i też niezbędne jest monitoring 



wokół hali i na boisku szkolnym, ponieważ już przeszkadza boisko tak ładnie zrobionej hala, 

ponieważ są dewastacje niszczone są, krzesełka wyrywane są z trybun, płot jest niszczony, 

także musi być monitoring zrobiony. Bo niestety ja nie mam na to pieniążków w budżecie, żeby 

to naprawiać na bieżąco. A jeszcze jak nie daj boże coś z halą się stanie, to już w ogóle,  

to z mojej strony tyle. 

 

Karolina Tomczyszyn – Radna -  to znaczy, że w ogóle żadnego monitoringu nie ma?  

 

Karolina Kościukiewicz -Dyrektor Szkoły - Szkoła ma tylko alarm jak ktoś wejdzie do 

środka. 

 

Karolina Tomczyszyn -Radna -  Czyli potrzeba by było takiego bardzo rozbudowanego 

systemu? 

 

Karolina Kościukiewicz -Dyrektor Szkoły - Wystarczyłby monitoring zewnętrzny 

kamery, które by ewentualnie nie pozwoliły odtworzyć kto zdewastował. Jak się skończył 

mecz, to było trzy tygodnie temu chyba, wszystko było dobrze, a w poniedziałek rano, bo 

zawsze pracownik robi obchód w poniedziałek rano, no to na przykład były dwa krzesełka 

wyrwane, jedno się udało naprawić. drugiego no niestety już do niczego się nie nadaje. Kłódki 

są obcinane z bramy, która jest tylko po to, żeby wjechać kosiarką, żeby kosić, ale niektórym 

się nie chce od tej strony głównej, od parkingu podjeżdżać tamtędy i widać bliżej, więc 

rozcinają łańcuch, kłódkę, żeby sobie od tamtej strony wjechać. 

 

Karolina Tomczyszyn – Radna - dziękuję. 

 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze pytania 

do Pani Dyrektor w tym punkcie? Nie słyszę. W związku z tym poproszę o wnioski komisji. 

 

Karolina Tomczyszyn – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych – Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 

Edyta Kiełpińska – Przewodnicząca Komisji Socjalno-Komunalnej - Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 

Arkadiusz Grzegorczyk – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska - Komisja w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione 

sprawozdanie. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Przechodzimy do głosowania. Dziękuję. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Zapoznam Państwa z wynikami 

głosowania, za 15 głosów, przeciw 0 głosów, wstrzymuje się 0 głosów stwierdzam,  

że Sprawozdanie z wykorzystania budżetu za rok 2024 Szkoły Podstawowej im. Leśników 

Polskich w Jenińcu zostało przyjęte jednogłośnie w głosowaniu jawnym (sprawozdanie w 

załączeniu). 

 



Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Dziękuję bardzo,  przechodzimy do punktu 

9. Sprawozdanie z wykorzystania budżetu za rok 2024 Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II 

w Lubczynie. Oddaję głos Pani Dyrektor. Proszę bardzo.  

 

Ad. 9 

Natalia Pisula – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Lubczynie - Szanowna Pani 

Przewodnicząca, Szanowni Radni, budżet za rok 2024 w Szkole Podstawowej im. Jana Pawła 

II w Lubczynie był wykonywany prawidłowo pod względem rzeczowym i finansowym. 

Szczegółowa realizacja wykonania planu wydatków wraz z klasyfikacją budżetową została 

przedstawiona w moim sprawozdaniu. Stanowi to załącznik do sprawozdania, realizacja tych 

wydatków następowała w określonych granicach kwoty w budżecie z planowanym 

przeznaczeniem w sposób celowy i oszczędny. Dziękuję. 

 

Karolina Tomczyszyn – Radna - Chciałam zapytać o ten monitoring tutaj z tyłu szkoły, 

bo doszły mnie słuchy, czego nie zauważyłam tak naprawdę, bo głównie w ciągu dnia 

przychodzi młodzież, jak jest jasno i widać generalnie, że tam grają, ale dochodzą słuchy,  

że tam zaczęto gdzieś wyłapywać jakieś uszkodzenia na wierzchni. I czy też u nas planowany 

będzie taki monitoring, jak tutaj też mówiła Pani Dyrektor z Jenińca, żeby ten obiekt jednak 

był bezpieczny, że tak powiem? 

 

Natalia Pisula -Dyrektor Szkoły -  Znaczy jedna z kamer jest skierowana na boisko, ale 

wiadomo, że nawet jeżeli jest jakieś przybliżenie, to ona nam całkowicie tutaj nie odzwierciedli 

całkowicie obrazu jego uszkodzeń i nawierzchni. 

 

Karolina Tomczyszyna – Radna - Czyli tak naprawdę nie do udowodnienia bo, nie 

wiadomo w którym momencie pisała, to jest kwestia wymiany kamery, czy po prostu za słaby 

zakres obrazu jest? 

 

Natalia Pisula – Dyrektor Szkoły - Myślę, że kamera albo kamera, która by musiała być 

umiejscowiona tuż przy boisku. Tak samo jak by musiała być kamera na przykład przy placu 

zabaw, bo ma bliżej. Ponieważ dokładnego obrazu nie uzyskamy z tej odległości kamery, bo 

ona jest na budynku szkoły. Ale znowu, żeby umieścić kamerę czy to wokół tutaj placu zabaw, 

czy boiska, to trzeba dociągnąć prąd. To też generuje kolejny koszt. 

 

Karolina Tomczyszyn – Radna - Ale tak jak Pani tutaj dyrektor wspominała, to w 

pewnym momencie się skończy tak, że będzie dewastacja już taka, że będzie ciężko naprawić. 

 

Natalia Pisula – Dyrektor Szkoły - Tak, no to celowo może trzeba będzie, żeby kamery 

w kierunku, nad placem zabaw, jak i nad boiskiem wielofunkcyjnym. 

 

Karolina Tomczyszyn – Radna - tam też sytuacja zakresu tych kamer i jakości, bo tak 

naprawdę monitoring taki zwykły, że tak powiem, na stacjach benzynowych nieraz w ogóle 

tworzy, nie może rozpoznać, bo jest niska rozdzielczość. Dlatego pytam o jakość kamer, bo już 

jak zakładać i to w jakiejś takiej odległości od obiektu, no to one już muszą mieć parametry 

odpowiednie. Oczywiście, jak najbardziej. Tylko tak, te rzeczy jest zrobione z projektów i w 

tym momencie ten okres trwałości nas obowiązuje i koszty napraw również. Także trzeba tutaj 

też przeanalizować, co jest lepszym rozwiązaniem, dziękuję bardzo. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze pytania 

do Pani Dyrektor w tym punkcie? Nie słyszę. W związku z tym poproszę o wnioski komisji. 



 

Karolina Tomczyszyn – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych – Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 

Edyta Kiełpińska – Przewodnicząca Komisji Socjalno-Komunalnej - Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 

Arkadiusz Grzegorczyk – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska - Komisja w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione 

sprawozdanie. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Przechodzimy do głosowania. Dziękuję. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Zapoznam Państwa z wynikami 

głosowania, za 15 głosów, przeciw 0 głosów, wstrzymuje się 0 głosów stwierdzam,  

że Sprawozdanie z wykorzystania budżetu za rok 2024 Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II 

w Lubczynie zostało przyjęte jednogłośnie w głosowaniu jawnym (sprawozdanie w 

załączeniu). 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Dziękuję bardzo,  przechodzimy do punktu 

10. Sprawozdanie z wykorzystania budżetu za rok 2024 Gminnego Przedszkola Publicznego w 

Jeninie. Oddaję głos Pani Dyrektor. Proszę bardzo. 

 

Ad. 10 

Ewa Drozd – Dyrektor Gminnego Przedszkola Publicznego w Jeninie - Witam 

wszystkich Państwa Radnych. Witam również sołtysów, którzy przybyli tutaj do nas. Proszę 

Państwa, jak moi poprzednicy, chcę stwierdzić, że budżet Gminnego Przedszkola Publicznego 

w Jeninie za rok 2024 został w sposób przemyślany, rzeczowy, wykorzystywany. Chciałabym 

tylko nadmienić jedną kwestię, którą Państwo, myślę, wszyscy pamiętacie z tamtego roku, bo 

to był dzień Waszego zaprzysiężenia i nieszczęścia, które nas dotknęło, czyli zalanie naszego 

przedszkola. Chciałam poinformować wszystkich Państwa, że przedszkole na dzień dzisiejszy 

jest wyremontowane całkowicie w środku. Sale udało się wyremontować już po roku 2024 bez 

narażania gminy na dodatkowe środki. Myślę, że dzięki wielkiemu wsparciu Państwa, którzy 

tu jesteście i to też moment, kiedy chciałabym bardzo podziękować naszym włodarzom, 

pracownikom gminy, panom sołtysom, państwu radnym, którzy w szczególny sposób pomogli 

przy tym remoncie. Nie zawsze merytorycznie, a czasami duchowo. Dziękuję Państwu 

wszystkim bardzo. Jeszcze jedna dodatkowa informacja. W styczniu udało się również 

przeprowadzić już ostateczne remont łazienki. Czyli Gminne Przedszkole Publiczne jest 

wyremontowane w środku. Myślę, że kto był naszym gościem, to widział, jak ono teraz 

wygląda i ma skalę porównawczą co do tego, jak było zaraz po zalaniu i jeszcze wcześniej. 

Dziękuję jeszcze raz wszystkim Państwu i liczę, że jeszcze jedno marzenie się spełni, że 

znajdziemy środki wspólnymi siłami, żeby zrobić elewację tego przedszkola i wtedy już będzie 

pięknie. Moja prośba do Państwa na rok przyszły. W naszym przedszkolu mamy bardzo dużo 

dzieci z orzeczeniami o potrzebie kształcenia specjalnego. Na dzień dzisiejszy mamy pięcioro 

takich dzieci, czyli to jest 10%. Chciałabym, żeby państwo radni w przyszłości rozważyli, czy 

to przedszkole nie powinno stać się przedszkolem integracyjnym. To taka moja prośba, moje 

marzenie, bo takie marzenie już chciałam kiedyś spełnić, kiedy byłam dyrektorem szkoły w 

Jenińcu. Myślę, że przyszedł teraz czas na rozważenie tej kwestii. Jeżeli Państwo macie do 



mnie jakieś pytania, ja tylko nadmienię, że moja kadra jest bardzo wykształcona. Środki, które 

Państwo widzicie tutaj, w tym budżecie, w tym roku zostały przeznaczone na dokształcenie 

nauczycieli. Jeżeli chodzi o logopedię, mamy następnych pedagogów specjalnych, mamy panią 

z integracji sensorycznej i wczesnego wspomagania rozwoju dzieci. Wszystkie panie mają po 

3-4 kierunki skończone w zakresie pomocy dzieciom o specjalnych potrzebach edukacyjnych. 

Jeżeli Państwo macie do mnie jakieś pytania, to służę swoim odpowiedziom. 

 

Karolina Tomczyszyn -Radna -  jakie kroki należy poczynić, żeby zmienić status z 

takiego przedszkola na przedszkole specjalne? Czy to są jakieś koszty dodatkowe, czy to jest 

tylko kwestia podjęcia uchwały i jakie mamy korzyści z tego? 

 

Ewa Drozd -Dyrektor Przedszkola -  Proszę Państwa, to jest Państwa decyzja, to jest 

uchwała Rady Gminy, a przepisy, które mówią o zorganizowaniu takiego przedszkola są 

związane z tym, że zmniejsza się liczba obecności dzieci zdrowych. Czyli przyjmijmy, że jeżeli 

mamy teraz grupę 25 dzieci, to jeżeli stworzymy takie przedszkole, czy taką grupę, to wtedy 

tych dzieci maksymalnie może być na przykład 20, tak? Też w zależności od rodzaju 

niepełnosprawności dzieci. Co daje możliwość większej opieki nad tymi dziećmi i organizacji 

również dodatkowych zajęć na nich. To jest ta wartość dodana. 

 

Karolina Tomczyszyn – Radna - A nie trzeba będzie dostosowywać budynku? 

 

Ewa Drozd – Dyrektor Przedszkola - Nie, ale generalnie mówimy o tym, że na przykład 

jeżeli będziemy mieć 15 dzieci zdrowych i piątkę dzieci przyjmijmy niepełnosprawnych, o tym 

mówię. 

 

Karolina Tomczyszyn – Radna- Czyli jeżeli na przykład nie będzie chętnych dzieci 

niepełnosprawnych, to pełnosprawne mogą zająć te miejsca? Ale pierwszeństwo będę miał 

niepełnosprawne. 

 

Ewa Drozd –Dyrektor Przedszkola - Tak, Przepis mówi jednoznacznie. Pierwszeństwo 

przyjęcia do przedszkola według kryteriów ministerialnych m.in. mają dzieci niepełnosprawne. 

I my nie możemy, nie mamy prawa odrzucić takich dzieci przy przyjęciu. Możemy później 

dopiero przekonywać w zależności od tego, czy to dziecko się odnajduje w przedszkolu, czy 

się nie odnajduje, czy jest to odpowiednie dla niego miejsce. Możemy tylko przekonywać 

rodziców i prosić o to, żeby to dziecko nie uczęszczało. Bo tak też bywa, prawda? Czasami 

dzieci są na tyle uszkodzone, że nie nadają się. Przepraszam za brzydkie słowo, mają takie 

deficyty, że nie nadają się do tego, żeby być w przedszkolu i wtedy rodzic np. zabiera je do 

przedszkola w Gorzowie specjalnego czy dla autystów i wtedy mamy również prawo przyjąć 

następne dziecko z listy oczekujących. 

 

Karolina Tomczyszyn – Radna - Czy będą niezbędne jakieś koszty dostosowania 

budynku dla osób niepełnosprawnych? 

 

Ewa Drozd – Dyrektor Przedszkola - Myślę, że nie, bo tak, mówimy  

o niepełnosprawności i zawsze ją rozumiemy chyba też przez pryzmat niepełnosprawności 

fizycznej. Dokładnie. Jeżeli mamy dzieci niepełnosprawne, które poruszają się na wózkach lub 

mają trudności ruchowe, to wtedy trzeba dostosować, tak? Ale takich przypadków w mojej 

karierze w moim obiekcie, przepraszam, bo nie chcę mówić o innych, nie było. 

Niepełnosprawność to jest autyzm, to jest Asperger, to jest niedosłyszenie, niedowidzenie, 

niedosłuch, afazja ruchowa, nawet mówimy o tzw. zaburzeniach społecznych. Czyli jakby 



ustalenie takiego statusu jednostki... Tak, zmienia się statut. Musimy wtedy wypracować nowy 

statut. To było już przerobione, pamiętam, w Bogdańcu były takie próby, żeby zrobić w szkole 

w Bogdańcu też taką zmianę. Myślę, że to u Pani jest, z tego co wiem, to nie udało się. I to jest 

związane właśnie z podjęciem przez Państwa również później uchwały. 

 

Karolina Tomczyszyn – Radna - Dobrze, czyli chciałabym tylko ustalić, czy jeżeli na 

chwilę obecną macie miejsca dla osób niepełnosprawnych i są to dzieci z ograniczoną jakby 

ruchomością kończyn, jeżdżą na wózku i tak dalej, a nie mamy statusu jednostki specjalnej, 

jakby tej, jak to pani nazwała, to jest przedszkola Integracyjnego, to wtedy możemy 

powiedzieć, że nie mamy warunków i nie możemy przyjąć takiego dziecka. Czy jeśli będziemy 

mieć status przedszkola integracyjnego, czy mamy obowiązek wtedy przebudować jednostkę. 

 

Ewa Drozd – Dyrektor Przedszkola - Nie mamy takich dzieci z taką 

niepełnosprawnością. Nie mamy takiej mocy, żeby ten budynek przebudować. 

 

Andrzej Biniewski – Radny - czy mamy odpowiednią kadrę, czy będzie trzeba 

uzupełnić. 

 

Ewa Drozd – Dyrektor Przedszkola - Proszę. Myślę, że nie. Nie ma takiej potrzeby, 

żeby uzupełnić, gdy nie mamy wszystkich fachowców. Generalnie nie generowałoby to na 

pewno potrzeby dodatkowych osób. Bo kadra jest na tyle przygotowana, że spokojnie możemy 

udźwignąć tą przyjemność. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze pytania 

do Pani Dyrektor w tym punkcie? Nie słyszę. W związku z tym poproszę o wnioski komisji. 

 

Karolina Tomczyszyn – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych – Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 

Edyta Kiełpińska – Przewodnicząca Komisji Socjalno-Komunalnej - Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 

Arkadiusz Grzegorczyk – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska - Komisja w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione 

sprawozdanie. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Przechodzimy do głosowania. Dziękuję. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Zapoznam Państwa z wynikami 

głosowania, za 15 głosów, przeciw 0 głosów, wstrzymuje się 0 głosów stwierdzam,  

że Sprawozdanie z wykorzystania budżetu za rok 2024 Gminnego Przedszkola Publicznego w 

Jeninie zostało przyjęte jednogłośnie w głosowaniu jawnym (sprawozdanie w załączeniu). 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Dziękuję bardzo,  przechodzimy do punktu 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego 

dotyczącego współdziałania przy realizacji zadania polegającego na przeglądzie obszaru 

 i granic aglomeracji Gorzów Wielkopolski. Oddaję głos Panu Kierownikowi Marcinowi 

Mieczkowskiemu. 



Ad. 11 

Marcin Mieczkowski – Kierownik Referatu Infrastruktury Technicznej - Szanowni 

Państwo, aglomeracja Gorzów, skład której wchodzi m.in. gmina Bogdaniec, wymaga zgodnie 

z ustawą prawo wodne co dwa lata przeglądu. No i nadszedł ten czas, aby ten kolejny przegląd 

wykonać, dlatego też przedłożenie projektu uchwały o wyrażenie zgody na zawarcie 

porozumienia międzygminnego, aby wspólnie przeprowadzić ten przegląd aglomeracji. 

Dlatego proszę o podjęcie uchwały.  

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Dziękuję bardzo. Czy są pytania w tym 

punkcie? Nie słyszę. W związku z tym poproszę o wnioski komisji. 

 

Karolina Tomczyszyn – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych – Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawiony projekt uchwały. 

 

Edyta Kiełpińska – Przewodnicząca Komisji Socjalno-Komunalnej - Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawiony projekt uchwały. 

 

Arkadiusz Grzegorczyk – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska - Komisja w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawiony projekt 

uchwały. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Przechodzimy do głosowania. Dziękuję. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Zapoznam Państwa z wynikami 

głosowania, za 15 głosów, przeciw 0 głosów, wstrzymuje się 0 głosów stwierdzam,  

że uchwała w sprawie zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego dotyczącego 

współdziałania przy realizacji zadania polegającego na przeglądzie obszaru 

 i granic aglomeracji Gorzów Wielkopolski została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu 

jawnym (uchwałą w załączeniu). 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Dziękuję bardzo,  przechodzimy do punktu 

12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia rodzaju świadczeń oraz warunków i sposobu ich 

przyznawania w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli. Oddaję głos Pani Ani Wójcik 

Kierownikowi Referatu Oświaty. Proszę bardzo. 

 

Ad. 12 

Anna Wójcik – Kierownik Referatu Oświaty - . Szanowna Pani Przewodnicząca, 

Szanowni Państwo Radni. Przedkładam Państwu projekt uchwały w sprawie określenia rodzaju 

świadczeń oraz warunków i sposobu przyznawania w ramach pomocy zdrowotnej dla 

nauczycieli szkół. Zgodnie z artykułem 72 Ustęp pierwszy ustawy karta nauczyciela, 

obowiązkiem organów prowadzących szkoły, jest zapewnienie nauczycielom możliwości 

uzyskania pomocy zdrowotnej w sytuacjach wymagających leczenia, rehabilitacji czy 

długotrwałej opieki medycznej. Pomoc ta finansowana jest ze środków budżetowych i stanowi 

ważne wsparcie w trudnych momentach życia. Obowiązująca dotąd uchwała z 2007 roku nr 

VIII/85/ 2007, choć przez lata spełniała swoje zadanie, wymaga aktualizacji i dostosowania do 

obowiązujących przepisów prawa stanowisk Regionalnych Izb Obrachunkowych oraz 

orzecznictwa sądów administracyjnych. W świetle tych wytycznych, Fundusz Zdrowotny 



powinien być zarządzany na poziomie jednostki samorządu terytorialnego, a nie dzielony 

między szkoły. Decyzję o przyznaniu świadczenia podejmuje organ wykonawczy, wójt 

gminny. Pomoc zdrowotna przysługuje zarówno nauczycielom czynnym zawodowo, 

emerytom, rencistom oraz nauczycielom przebywającym na nauczycielskich świadczeniach 

kompensacyjnych. Projekt uchwały przewiduje, że pomoc będzie udzielona w formie 

jednorazowego, bez zwrotnego świadczenia finansowego, którego wysokość będzie ustalana 

indywidualnie w oparciu o rodzaj i przebieg choroby, udokumentowane koszty leczenia, 

sytuację materialną wnioskodawcy. Wśród świadczeń podlegających finansowaniu znajdują się 

m.in. leczenie ciężkich i przewlekłych chorób, specjalistyczne badania i konsultacje, 

długotrwałe leczenie szpitalne oraz kontynuacja leczenia w warunkach domowych, 

rehabilitacja także powypadkowa lub związana z chorobami zawodowymi, zakup leków, 

wyrobów medycznych i sprzętu rehabilitacyjnego. Wnioski będzie można składać corocznie do 

31 października po potwierdzeniu zatrudnienia przez dyrektora danej szkoły i dołączeniu 

wymaganych dokumentów, takich jak zaświadczenie lekarskie, faktury, rachunki oraz 

oświadczenie o dochodach. Co istotne, wniosek może złożyć również przełożony nauczyciela, 

organizacja związkowa lub opiekun, jeżeli nauczyciel nie jest zdolny do podjęcia tych działań. 

Decyzję o przyznaniu lub odmowie świadczenia podejmuje wójt gminy, a informacja  

o rozstrzygnięciu zostanie przykazana wnioskodawcy w ciągu 30 dni od upływu terminu 

składania wniosków. Świadczenie zostanie wypłacone przelewem na wskazanym przez 

wnioskodawcę rachunek bankowych, niezwłocznie po wydaniu decyzji. Szanowni Państwo, 

projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez reprezentatywne związki zawodowe 

 i w pełni odpowiada aktualnym regulacjom prawnym. To dokument, który nie tylko 

porządkuje dotychczasową praktykę, ale przede wszystkim zapewnia transparentność, równość 

i sprawiedliwość w dostępie do wsparcia zdrowotnego. W czasach rosnących kosztów leczenia, 

gdy wielu nauczycieli zmaga się z chorobami zawodowymi, pomoc samorządu jest nie tylko 

potrzebna, staje się wręcz koniecznością. Przyjęcie tej uchwały będzie nie tylko realizacją 

obowiązku ustawowego, ale również wyrazem solidarności i wdzięczności wobec nauczycieli 

za ich wieloletnią pracę, poświęcenie i zaangażowanie na rzecz edukacji w naszej gminie. 

Proszę Państwa radnych o przychylność i przyjęcie uchwały. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Dziękuję bardzo. Czy są pytania w tym 

punkcie? 

 

Karolina Tomczyszyn – Radna - Tutaj usłyszałam, może przeoczyłam, że jakby 

odpowiedź odmowną wysyła do wnioskodawcy wójt, a kto decyduje o wysokości środków i 

zakresie pomocy? 

 

Anna Wójcik -Kierownik Referatu Oświaty -  O zakresie środków i pomocy decyduje 

wójt gminy Bogdaniec. 

 

Karolina Tomczyszyn - Radna - Panie wójcie, czy to jest jakiś zespół przez Pana 

wyznaczony, czy jak to wygląda? 

 

Tomasz Kwiatkowski – Wójt Gminy – będę posiłkował się o dodatkowe osoby. 

 

Karolina Tomczyszyn – Radna -  Myślę, że to nie jest zły pomysł. Dziękuję bardzo. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze pytania  

w tym punkcie? Nie słyszę. W związku z tym poproszę o wnioski komisji. 

 



Karolina Tomczyszyn – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych – Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawiony projekt uchwały. 

 

Edyta Kiełpińska – Przewodnicząca Komisji Socjalno-Komunalnej - Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawiony projekt uchwały. 

 

Arkadiusz Grzegorczyk – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska - Komisja w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawiony projekt 

uchwały. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Przechodzimy do głosowania. Dziękuję. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Zapoznam Państwa z wynikami 

głosowania, za 15 głosów, przeciw 0 głosów, wstrzymuje się 0 głosów stwierdzam,  

że uchwały w sprawie określenia rodzaju świadczeń oraz warunków i sposobu ich 

przyznawania w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli  została przyjęta jednogłośnie  

w głosowaniu jawnym (uchwała w załączeniu). 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Dziękuję bardzo,  przechodzimy do punktu 

13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostce samorządu 

terytorialnego. Oddaję głos Pani Skarbnik.  

 

Ad. 13 

Dagmara Jastrzębska – Skarbnik Gminy - Pani Przewodnicząca. Szanowni Państwo,  

w dniu 28 kwietnia 2021 roku gmina Bogdaniec zawarła porozumienie z powiatem gorzowskim 

w sprawie utworzenia w Fili Wydziału komunikacji starostwa powiatowego w Gorzowie 

Wielkopolskim na terenie gminy Bogdaniec. Celem porozumienia było ułatwienie 

mieszkańcom gminy dostępu do usług w zakresie rejestracji pojazdów. Zgodnie z treścią 

zawartego porozumienia koszty utrzymania filii dzielone są po połowie między powiat 

gorzowski i gminę Bogdaniec. W związku z tym co roku gmina Bogdaniec przekazuje 

powiatowi gorzowskiemu dotację celową z przeznaczeniem na współfinansowanie kosztów 

funkcjonowania filii, kwota dotacji na 2025 rok zaplanowana na kwotę 58 500 zł. Zgodnie  

z art. 18 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym, udzielenie dotacji wymaga zgody Rady Gminy 

w formie uchwały, zatem proszę Radę o udzielenie dotacji, co umożliwi dalsze funkcjonowanie 

w chwili Wydziału Komunikacji w Bogdańcu i zapewni mieszkańcom gminy dogodny dostęp 

do usług administracyjnych bez konieczności dojazdu do Gorzowa Wielkopolskiego. Dziękuję. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Dziękuję bardzo. Czy są pytania  

w tym punkcie? Nie słyszę. W związku z tym poproszę o wnioski komisji. 

 

Karolina Tomczyszyn – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych – Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawiony projekt uchwały. 

 

Edyta Kiełpińska – Przewodnicząca Komisji Socjalno-Komunalnej - Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawiony projekt uchwały. 

 



Arkadiusz Grzegorczyk – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska - Komisja w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawiony projekt 

uchwały. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Przechodzimy do głosowania. Dziękuję. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Zapoznam Państwa z wynikami 

głosowania, za 15 głosów, przeciw 0 głosów, wstrzymuje się 0 głosów stwierdzam,  

że uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostce samorządu terytorialnego  

została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym (uchwała w załączeniu). 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Chciałam teraz podać do protokołu, że 

sesję opuszcza jeden z radnych. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Dziękuję bardzo,  przechodzimy do punktu 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bogdaniec 

na lata 2025-2028. Oddaję ponownie głos pani Skarbnik. Proszę bardzo. 

 

Ad. 14 

Dagmara Jastrzębska – Skarbnik Gminy - Szanowni Państwo, niniejsza zmiana  

w wieloletniej prognozie finansowej gminy Bogdaniec obejmuje aktualizację planowanych 

wartości budżetowych na rok bieżący, wynikających z wprowadzenia wolnych środków  

w wysokości 246 115,95 zł. stanowiących środki niewygasłe z ubiegłego roku, oznaczonych 

jako środki pochodzące z opłat za zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych. Środki te 

zostaną przeznaczone zgodnie z ich przeznaczeniem ustawowym na realizację zadań 

związanych z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów alkoholowym i przeciwdziałaniem 

narkomanii. Wolnych środków w wysokości 77 476 zł. Te środki zostaną wprowadzone do 

budżetu jako źródło finansowania wkładu własnych gminy w projektach realizowanych w 

ramach zintegrowanych inwestycji terytorialnych, a także jako dotacji celowej dla organizacji 

pozarządowych. Ponadto aktualizacja wieloletniej prognozie finansowej uwzględnia zmiany 

dochodów i wydatków wprowadzonych zarządzeniami, Wójta Gminy Bogdaniec dostosowując 

plan finansowy do bieżących potrzeb i stanu realizacji budżetu. Dziękuję. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Dziękuję bardzo. Czy są pytania  

w tym punkcie? Nie słyszę. W związku z tym poproszę o wnioski komisji. 

 

Karolina Tomczyszyn – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych – Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawiony projekt uchwały. 

 

Edyta Kiełpińska – Przewodnicząca Komisji Socjalno-Komunalnej - Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawiony projekt uchwały. 

 

Arkadiusz Grzegorczyk – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska - Komisja w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawiony projekt 

uchwały. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Przechodzimy do głosowania. Dziękuję. 



 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Zapoznam Państwa z wynikami 

głosowania, za 14 głosów, przeciw 0 głosów, wstrzymuje się 0 głosów stwierdzam,  

że uchwała w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej gminy Bogdaniec na lata 2025-

2028 została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym (uchwała w załączeniu). 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Dziękuję bardzo,  przechodzimy do punktu 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2025. Ponownie oddaję 

głos pani Skarbnik. Proszę bardzo. Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo, 

 

Ad.15 

Dagmara Jastrząbska – Skarbnik Gminy - Szanowni Państwo, zmiana w uchwale 

budżetowej po stronie dowodowej dotyczy kwoty 546 295 zł, w tym kwoty 461 984 zł i dotyczy 

środków z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na przebudowę dróg gminnych w Jeninie. 

Dotyczy ulicy Dobrej i Granicznej. kwoty 53 550 zł dotyczy projektu realizowanego w ramach 

zintegrowanych inwestycji terytorialnych Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Gorzowa 

Wielkopolskiego, Centrum Wsparcia Biznesu, kwoty 8 364 zł tego samego źródła na projekt e-

usługi w gminie Bogdaniec oraz zabezpieczenia niezbędnego wkładu własnego do obu 

projektów. Dochodów zwiększono o kwotę 2400 zł wpływu z wykupu mienia przez byłego 

pracownika, 20 tysięcy grantu dla gminnego przedszkola publicznego w imieniu od fundacji 

InterKars na realizację projektu edukacyjno-profilaktycznego dotyczącego zasad 

bezpieczeństwa w ruchu drogowym. Wydatki ustalono na kwotę 869 889,95 zł, obejmujące 

realizację wyżej wymienionych inwestycji oraz wkłady własne gminne do projektu. Przechody 

budżetu zwiększona poprzez prowadzenie wolnych środków z lat ubiegłych. o których 

wcześniej mówiłam w omawianej uchwale wieloletniej prognozie finansowej. Wprowadzono 

również zwiększenie dotacji dla Miejskiego Zakładu Komunikacji Gorzowa Wielkopolskiego 

o kwotę 5783 złotych, wynikające z korekty pracy przewozowej i wzrostu kosztów transportu 

zbiorowego. Dziękuję bardzo. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Dziękuję bardzo. Czy są pytania  

w tym punkcie? Nie słyszę. W związku z tym poproszę o wnioski komisji. 

 

Karolina Tomczyszyn – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych – Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawiony projekt uchwały. 

 

Edyta Kiełpińska – Przewodnicząca Komisji Socjalno-Komunalnej - Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawiony projekt uchwały. 

 

Arkadiusz Grzegorczyk – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska - Komisja w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawiony projekt 

uchwały. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Przechodzimy do głosowania. Dziękuję. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Zapoznam Państwa z wynikami 

głosowania, za 14 głosów, przeciw 0 głosów, wstrzymuje się 0 głosów stwierdzam,  



że uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2025 została przyjęta jednogłośnie 

w głosowaniu jawnym (uchwała w załączeniu). 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Dziękuję bardzo,  przechodzimy do punktu 

16. Sprawozdanie z działalności Pełnomocnika do spraw Profilaktyki za rok 2024. Oddaję głos 

panu Jarosławowi Pasterskiemu. 

 

Ad. 16 

Jarosław Pasterski – Zastępca Wójta Gminy Bogdaniec - Pani Przewodnicząca, 

Szanowni Państwo, Gminny Program Profilaktyki Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Bogdaniec uchwałą z 2022 roku jest przyjęty na 

lata 2022-2025. Głównym celem przyjętym do realizacji na 2024 rok było ograniczenie 

negatywnych skutków zdrowotnych i społecznych związanych ze spożyciem alkoholu, 

przyjmowaniem środków psychoaktywnych oraz przeciwdziałaniem uzależnieniom 

behawioralnym przez mieszkańców gminy Bogdaniec. Postaram się Państwu przybliżyć kilka 

płaszczyzn, w których program był realizowany w 2024 roku. Działalność Gminnej Komisji 

ds. rozwiązywania problemów alkoholowych realizowana była głównie poprzez prowadzenie 

rozmów motywacyjnych z osobami z problemami alkoholowymi oraz rozpowszechnianie 

informacji w ramach edukacji zdrowotnej, o której mowa jest w Narodowym Programie 

Zdrowia. Ponadto Gminna Komisja prowadziła działania zmierzające do nałożenia obowiązku 

leczenia odwykowego osób zgłoszonych. Współpracowała z placówkami lecznictwa 

odwykowego w ramach leczenia, rehabilitacji i reintegracji społecznej osób uzależnionych od 

alkoholu. Łącznie przeprowadziła w roku 2024 dziewięć takich rozmów motywacyjnych. 

Ponadto prowadzone były i organizowane dla dzieci i młodzieży pochodzących ze środowisk 

zagrożonych problemami uzależnień i przemocą w rodzinie różne formy wypoczynku z 

programami socjoterapeutycznymi, m.in. zielone szkoły, obozy, kolonie, pikniki, spektakle 

terapeutyczne. Objętych tą formą było 134 odbiorców. Kolejną działalnością w ramach 

profilaktyki uzależnień, o której mowa w Narodowym Programie Zdrowia, organizowanych 

dla osób dorosłych, w tym seniorów i osób z niepełnosprawnością, były organizowane różne 

formy przeciwdziałania alkoholizmowi, w tym m.in. warsztaty wieczorki, prelekcje, pikniki, 

spektakle terapeutyczne. Objętych tą formą było około 60 osób. Kolejną formą organizowanie 

i prowadzenie na terenie szkół rekomendowanych programów profilaktycznych dla dzieci  

i młodzieży. Tą formą objętych zostało 286 dzieci i młodzieży. Kolejna forma prowadzenia 

programu profilaktycznego to były alternatywne formy spędzania wolnego czasu, 

dofinansowanie różnych form zajęć rekreacyjnych, sportowych, w tym pozalekcyjnych, zajęcia 

sportowe jako element programu profilaktycznego, w szczególności dla dzieci i młodzieży w 

ramach profilaktyki uzależnień i tą formą objętych zostało 473 osoby. Chciałbym przedstawić 

też, jak kształtowało się wydatkowanie środków w ramach tego programu. Mianowicie 

przeznaczono kwotę 14 772,65 zł na funkcjonowanie Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych, w tym na szkolenie członków Gminnej Komisji, wynagrodzenia 

członków gminnej komisji, opłaty za wydanie opinii przez biegłych w przedmiocie 

stwierdzenia uzależnienia od alkoholu, opłaty za złożenie wniosku do sądu o zobowiązanie do 

leczenia osoby uzależnionej od alkoholu. Kwota 10 400 zł przeznaczona została na działania 

związane z przeciwdziałaniem przemocy domowej w ramach Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii. Kwota 64 

213,16 zł przeznaczona została na programy profilaktyczne przeprowadzone na terenie gminy 

w roku sprawozdawczym oraz działania profilaktyczne niebędące ustrukturyzowanymi 

programami profilaktycznymi, takimi jak prelekcje, warsztaty, pogadanki, spektakl, festyny i 

inne imprezy, plenerowe, turnieje sportowe. Kolonie, półkolonie i pomoc psychologiczna, 

kwota 7 392 zł przeznaczona została na pozalekcyjne zajęcia sportowe, a kwota 11 966,80 zł 



przeznaczona została na działania z zakresu edukacji publicznej i profilaktyki. W roku 2024 

przeznaczono na działania przez Komisję kwotę 108 744,61 zł. Proszę państwa o przyjęcie 

uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji gminnego programu profilaktyki 

i rozwiązywania problemów alkoholowych. Dziękuję bardzo. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Dziękuję bardzo. Czy są pytania  

w tym punkcie? Nie słyszę. W związku z tym poproszę o wnioski komisji. 

 

Karolina Tomczyszyn – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych – Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 

Edyta Kiełpińska – Przewodnicząca Komisji Socjalno-Komunalnej - Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 

Arkadiusz Grzegorczyk – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska - Komisja w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione 

sprawozdanie. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Przechodzimy do głosowania. Dziękuję. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Zapoznam Państwa z wynikami 

głosowania, za 14 głosów, przeciw 0 głosów, wstrzymuje się 0 głosów stwierdzam,  

że Sprawozdanie z działalności pełnomocnika do spraw profilaktyki za rok 2024 zostało 

przyjęte jednogłośnie w głosowaniu jawnym (sprawozdanie w załączeniu). 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Dziękuję bardzo,  przechodzimy do punktu 

17. Informacja z działalności Stowarzyszenia Kraina Szlaków Turystycznych, Lokalna Grupa 

Działania za rok 2024. Oddaję głos Pani Ilonie Wojciechowskiej. 

 

Ad. 17 

Ilona Wojciechowska – Prezes Stowarzyszenia Kraina Szlaków Turystycznych, 

Lokalna Grupa Działania - Jeśli chodzi o sprawozdanie, ja dostarczyłam prezentację, na której 

wszystkie dane się zawierają. Wydaje mi się, że w tym momencie nie ma sensu powielać tych 

informacji. Natomiast jeśli macie Państwo dodatkowe pytania do wyjaśnienia, to ja oczywiście 

odpowiem. Chciałabym tylko naświetlić, po co mnie zapraszacie. Jesteśmy organizacją, która 

od 18 lat współpracuje z mieszkańcami gminy Bogdaniec i właściwie wspomaga Waszą 

aktywność. Wszystkie pieniądze, które pozyskujemy z Unii Europejskiej, z Polsko-

Amerykańskiej Fundacji Wolności są przeznaczone dla mieszkańców, ale tylko i wyłącznie w 

konkursach otwartych. A więc może startować albo organizacja pozarządowa, fundacja, ESP, 

kluby sportowe, a jednocześnie informuję, że w programie Polsko-Amerykańskiej Fundacji 

Wolności może startować także grupa nieformalna, czyli taka, która nie ma statusu i nie jest 

zarejestrowana ani w KRES-ie, ani w gminie, przepraszam, w starostwie. Te wszystkie 

pieniądze, tak jak powiedziałem, są przeznaczone dla Państwa i bardzo serdecznie dziękuję za 

te 18 lat współpracy. Oczywiście część puli tych pieniędzy przeznaczona jest dla jednostki 

samorządu terytorialnego, ale jest to ok. 40% naszego budżetu, w związku z tym 60% jest 

przeznaczone dla mieszkańców. Serdecznie zapraszam do współpracy. W tej chwili właśnie 

trwa nabór na program Działaj Lokalnie dla organizacji pozarządowych i wszystkich grup 

nieformalnych, które mają pomysł i chciałyby uzyskać dofinansowanie na swoje działania. 



Nabór kończy się 15 czerwca. Szkolenie dla mieszkańców gminy Bogdaniec odbędzie się 28 

maja, czyli w środę w gminie Deszczno w stacji Kultura. Serdecznie też zapraszam te osoby, 

które chciałyby się dowiedzieć więcej o programie, ale oczywiście zapraszam też weteranów, 

dlatego że od wielu, wielu lat z organizacjami pozarządowymi z Waszej gminy 

współpracujemy. Nowości, których nie było w tym sprawozdaniu, bo on dotyczył roku 2024, 

to tylko dodam, że w obecnej chwili gmina Bogdaniec realizuje projekty na prawie 200 tys. 

Pierwszy projekt 157 tysięcy i ponad 157 tysięcy, są to pieniądze, które uzyskała Szkoła 

Podstawowa w Bogdańcu i realizowany jest oczywiście przy współpracy z Urzędem Gminy. 

Wszystkie te pieniądze, 157 tysięcy, przeznaczone są tylko i wyłącznie dla młodzieży na zajęcia 

pozalekcyjne i zajęcia pozaszkolne. Akurat szkoła wybrała różnego rodzaju atrakcyjne zajęcia, 

bo są to i wycieczki, i szkoła pływania, i zajęcia typowo rehabilitacyjne. Wyposażyli sobie taki 

gabinet specjalny do realizowania tych wszystkich działań. Jest to niesamowity wysiłek 

wszystkich osób, które napisały ten projekt, a dodatkowy ukłon w stronę autorów tego projektu, 

gmina Bogdaniec, nie ponosi żadnych kosztów, a więc koszty własne przyjęła na siebie 

organizacja komitetu, który pisał ten projekt, co jest jednoznaczne, że niektóre nie które prace 

są pracami wolontariuszy, to też jest, tak jak powiedziałem, dodatkowy atut tego działania. 

Drugie prawie 60 tysięcy podzielone są na dwie organizacje pozarządowe. Jedna organizacja 

to jest Fundacja Zdrowy Bogdaniec, która otrzymała dokładnie tyle samo co splecione ręce, 

czyli dokładnie po 28 577 zł. Są to też pieniądze, które są przeznaczone tylko i wyłącznie na 

projekty miękkie, a więc warsztaty dla społeczeństwa, są to zajęcia wzbogacające dorobek tych 

osób, które biorą udział, są to także wyjazdy edukacyjne, więc myślę, że możecie Państwo być 

zadowoleni, że takie organizacje pozarządowe podejmują ten wysiłek, żeby zrealizować 

projekty. Nadmienię, że obie organizacje też nie potrzebują wkładu własnego. Ten wkład 

własny jest wkładem niepieniężnym. W związku z tym to są dodatkowe pieniądze, które 

wpływają do gminy Bogdaniec w postaci pracy liderów aktywności na waszym terenie. 

Zachęcam w takim razie wszystkich pozostałych, którzy jeszcze nie skorzystali, a mieliby 

ochotę skorzystać właściwie z pieniędzy i pracy typowo społecznej, zachęcam do kontaktu, 

albo ze mną bezpośrednio, albo z pracownikami biura. Mamy siedzibę w Sulęcinie, pracuje nas 

cztery osoby w obecnej chwili i realizujemy naprawdę projekt na 18 milionów, więc myślę, że 

jesteśmy godnym partnerem dla waszej gminy i tę składkę, którą płacicie roczną w końcach 8 

tysięcy oddajemy z nawiązką. Dziękuję. Jeśli macie Państwo jakieś pytania, to ja oczywiście 

odpowiem albo udzielę odpowiedzi ustnej, albo pisemnej, jeśli będą to wymagały jakichś tam 

dodatkowych informacji. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Dziękuję bardzo. Czy są pytania  

w tym punkcie? Nie słyszę. W związku z tym poproszę o wnioski komisji. 

 

Karolina Tomczyszyn – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych – Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 

Edyta Kiełpińska – Przewodnicząca Komisji Socjalno-Komunalnej - Komisja  

w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione sprawozdanie. 

 

Arkadiusz Grzegorczyk – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska - Komisja w głosowaniu  jawnym jednogłośnie przyjęła przedstawione 

sprawozdanie. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Przechodzimy do głosowania. Dziękuję. 

 



Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Zapoznam Państwa z wynikami 

głosowania, za 14 głosów, przeciw 0 głosów, wstrzymuje się 0 głosów stwierdzam,  

że Informacja z działalności Stowarzyszenia Kraina Szlaków Turystycznych, Lokalna Grupa 

Działania za rok 2024 zostało przyjęte jednogłośnie w głosowaniu jawnym (sprawozdanie 

 w załączeniu). 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Dziękuję bardzo,  przechodzimy do punktu 

18. Przyjęcie protokołu z przebiegu X sesji Rady Gminy Bogdaniec.  

 

Ad. 18 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Każdy z Państwa radnych miał możliwość 

zapoznania się z protokołem. Nie wniósł nikt uwag. W związku z tym przystępujemy do 

głosowania. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Zapoznam Państwa z wynikami 

głosowania, za 14 głosów, przeciw 0 głosów, wstrzymuje się 0 głosów stwierdzam, że protokół 

z przebiegu X Sesji Rady Gminy Bogdaniec został przyjęty jednogłośnie  

w głosowaniu jawnym. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Dziękuję bardzo,  przechodzimy  

do punktu 19 Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Ad. 19  

Beata Wiśniewska -Przewodnicząca Rady -  Kto z Państwa radnych chciałby w tym 

punkcie zabrać głos? Proszę bardzo, Pani Radna. 

 

Edyta Kiełpińska – Radna - Chciałabym złożyć interpelację do Pana Wójta za 

pośrednictwem Pani Przewodniczącej. Może odczytam treść. Jest to interpelacja w sprawie 

stanu chodnika na ulicy Leśnej w Bogdańcu. W imieniu mieszkańców oraz sołtysa Bogdańca, 

Pana Rafała Deptuły zwracam się z prośbą o podjęcie działań dotyczących poprawy stanu 

chodnika na ulicy Leśnej w Bogdańcu. Jest to chodnik, na którym odbywa się zarówno ruch 

pieszych, jak i osób poruszających się na rowerach, w szczególności dzieci dojeżdżających do 

szkoły. Obecnie w trzech miejscach, a mianowicie ulica Leśna 11, 13a oraz 17, powstały 

wgłębienia, które zagrażają bezpieczeństwu, mogą powodować wypadek zagrażający zdrowiu 

w życiu, szczególnie osobom poruszającym się na rowerach. Największe wgłębienie powstało 

przy Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej ulica Leśna 11. Jest to naprawdę bardzo duże 

wgłębienie, akurat na części, gdzie jest ścieżka rowerowa. I tutaj moja prośba, proszę o podjęcie 

możliwie jak najszybciej działań umożliwiających bezpieczne poruszanie się chodnikiem na 

ulicy Leśnej w Bogdańcu. Dziękuję. 

 

Karolina Tomczyszyn – Radna - Ja mam zapytanie odnośnie tej drogi z Lubczyna do 

Łupowa. Tam jest nawierzchnia, taka polna droga w zasadzie. Tam były takie dosyć dwie duże 

dziury. No tutaj mieszkanka zgłasza, że tam niby było równane, ale Tam można by było jeszcze 

coś, nie wiem czy tam, bo coś jest nie tak. Wiem, że tam są jakieś ubytki w tej drodze poważne. 

 

Marcin Mieczkowski – Kierownik Referatu RIT – udzielając odpowiedzi, Tak, po 

godzinę porównania jeździliśmy, faktycznie ta dziura troszkę się zminimalizowała, ale jednak 



wymaga interwencji. Mój pracownik wie, że materiał trzeba podsypać tam, więc będzie 

podsypane. 

 

Karolina Tomczyszyn – Radna - Odnośnie tej drogi skrót Kościół Sala, bardzo 

dziękujemy za wyrównanie. Bardzo dużo samochodów tędy już przejeżdża i rowerzyści są 

zadowoleni. Natomiast w drugiej części, tam bliżej sali, w świetle drogi jest bardzo dużo drzew 

i krzewów. które tak nawet do połowy sięgają momentami, więc jak się jedzie, to się w zasadzie 

zahacza o te gałęzie. Czy istnieje możliwość, żeby tam, ja nie wiem czy to nie jest akurat ten 

odcinek, gdzie tam były problemy ze zgodą rolnika, czy to nie ma wpływu na to, żeby tam 

może to światło trochę poszerzyć. 

 

Marcin Mieczkowski – Kierownik Referatu RIT – udzielając odpowiedzi, Dobrze, 

sprawdzimy to jeszcze i co się na to zrobimy, teraz w takim okresie lęgowym trzeba uważać. 

Ewentualnie jak wchodzi w skrajnie mocno i utrudnia przejazd, to tam podetniemy coś. 

Tomasz Kulczyński – Radny - Chciałbym się zapytać, czy byłaby możliwość zmobilizowania 

Zarząd Dróg Wojewódzkich do podjęcia działań w celu wykoszenia poboczy przy Drodze 

Wojewódzkiej w tych miejscach, gdzie po prostu właściciele posesji o to nie dbają. No bo 

jednak wpływa to na ograniczenie wyjazdów z posesji. Chociażby tutaj przykładem niech 

będzie nawet wyjazd z Osiedla Przylesia w Jeninie w okolicy Biedronki. 

 

Tomasz Kwiatkowski – Wójt Gminy – poinformował, iż właśnie dziś już pracownik 

napisał wiadomość, że nawiązał kontakt z panią kierownik rejonu. Składamy w tej kwestii, a 

też będziemy mieli spotkanie w przyszłym tygodniu. 

 

Andrzej Biniewski – Radny- mam takie pytanie, czy już jest wyznaczony jakiś termin 

budowy ścieżki rowerowej z Wieprzyc do Łupowa? 

 

Tomasz Kwiatkowski – Wójt Gminy - jest wyłoniony wykonawca, wyłoniony 

projektant, zaprojektuj i wybuduj. W przyszłym roku w 2026, inwestycje miejskie, tą 

inwestycje nadzorują i robią. Także mam potwierdzenie od nich. 

 

Małgorzata Buryn – Radna - Mieszkańcy się dopytują o tą drogę Stanowice Lubno.  

W ogóle czy będzie jakiś termin zaczęcia tej drogi, robienia czy jak? 

 

Marcin Mieczkowski – Kierownik Referatu RIT – udzielając odpowiedzi - Podpisana 

jest umowa już z wykonawcą, ale ciężko powiedzieć kiedy dokładnie wejdą, myślę, że w 

najbliższym czasie to będzie zrobione. Możemy się dowiedzieć i przekażemy pani radny 

informację. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Miałam także interpelację do Pana Wójta 

w sprawie rachunków za prąd w Centrum Aktywnego Mieszkańca w Jenińcu. Panie Wójcie, w 

marcu na zebraniu wiejskim w Jenińcu w sprawie wykorzystania budżetu na rok 2025 była 

poruszana sprawa bardzo wysokich rachunków za prąd w Centrum Aktywnego Mieszkańca w 

Jenińcu. Ostatni rachunek za prąd opiewa na kwotę przeszło 5 tysięcy złotych. Sala jest 

sporadycznie wykorzystywana, skąd więc takie rachunki? Problem ten wymaga pilnego 

rozwiązania, aby nie nadwyrężać finansów Funduszu Sołeckiego oraz gminy. Proszę o podjęcie 

stosownych działań. 

 

Andrzej Biniewski – Radny - W ostatnim spotkaniu wiejskim w Racławiu tam były 

takie spostrzeżenia, czy tam uwagi od mieszkańców. Tam pan Marcin też był na tym spotkaniu. 



Co do tego nowego Osiedla, co tam powstało i tam numeracja tych domów, czy była jakaś tam 

na ten temat jakiejś rozmowy, czy wprowadzić tam nazwę ulic, czy zmienić w ogóle tą 

numerację, bo tam jest od A do B, tam nie wiem, po kolei. 

 

Marcin Mieczkowski – Kierownik Referatu RIT – udzielając odpowiedzi - Dotyczyło 

tego osiedla, jak się jedzie po lewej stronie na Baczynę, tak? No trzeba siąść do rozmów po 

prostu z mieszkańcami i tam ustalić, czy warto jakoś tam ulicę zrobić, czy coś innego. 

Faktycznie osiedle się rozbudowuje, działek jest bardzo dużo, budowy trwają, więc należałoby 

to wykonać, nie? 

 

Bogumiła Jastrzębska – Radna - Ja w sprawie drogi naszej osiedlowej w Jeninie. Ulica 

Piaskowa i Osiedlowa. Mieszkańcy chcieliby, żeby założyć progi zwalniające, bo tam jeżdżą 

bardzo szybko. Młodzież jeździ na motorach bardzo szybko. Są wypadki. Były już chyba, nie 

wiem, kilka kolizji było. Czy to jest możliwe? Piaskowa i Osiedlowa. 

 

Marcin Mieczkowski – udzielając odpowiedzi - Były spotkania z projektantem on tu 

koncepcję przedstawił ale są trudności gdyż jest dużo wyjazdów jest z posesji , teraz czy progi 

czy mijanki jeszcze zastanawiamy się nad tym. 

Bogumiła Jastrząbska - Tylko to jest Piaskowa i Osiedlowa. Stare Kurniki, tu mi chodzi ta 

główna droga. 

 

Marcin Mieczkowski – to ta sama sytuacja, tam też dużo wyjazdów bez skrzyżowania, 

są krótkie odcinki między skrzyżowaniami, więc to też po prostu jakoś trzeba tam mądrze to 

ustalić? 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady – przechodzimy do punktu kolejnego 

Sprawy różne.  

 

Ad. 20 Sprawy różne 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Proszę Państwa, z pracy Rady, odbyło się 

spotkanie z przedstawicielką przychodni Bogdaniec. Zostało do Państwa wysłane zaproszenie 

na 31 maja tutaj na spotkanie odnośnie zdrowia psychicznego dzieci i młodzieży. Zostanie także 

na wniosek pani zorganizowane takie wspólne spotkanie komisji w Przychodni Bogdaniec  

w czerwcu. O terminie państwa poinformuję. Proszę Państwa, tu przed sesją zgłosiła się do 

mnie Pani Właścicielka Prywatnego Przedszkola w Jeninie z prośbą o głos. Chciałabym w tym 

miejscu udzielić Pani głosu. Proszę bardzo. 

 

Agnieszka Dowejko – Właścicielka Klubiku Kraina Dzieciństwa w Jeninie - Byłam u 

Państwa bodajże w marcu zeszłego roku i rozpoczęliśmy rozmowę na ten temat. No i później 

nastąpiła zmiana na stanowisku Wójta, więc były prowadzone rozmowy z Panem Wójtem. 

Państwo wiecie na pewno, że nie dojdzie do tej transakcji. Ten budynek nie będzie kupiony z 

uwagi na to, że tam jest kolizja, jeśli chodzi o to dofinansowanie z Unii. Ja to rozumiem. 

Prowadzę nadal klubik, mam 16 dzieci, robię kolejny nabór do klubiku, są już dzieci na kolejny 

rok szkolny. No i szczerze mówiąc, jestem w bardzo trudnej sytuacji, ponieważ tak przypomnę, 

że ten lokal jest masą spadkową po mężu i tam wchodzi w grę jeszcze jedna osoba pasierbica, 

która mnie bardzo naciska, bo chciałaby pieniądze zgodnie z  postanowieniem ugody sądowej. 

Właściwie ten termin, kiedy powinnam się z nią rozliczyć, był tak ustawiony, to cała sytuacja, 

która miała miejsce przez ilość miesięcy, czyli rozmowy z Wójtem, próba na pozyskanie 

dofinansowania przez gminę itd. Ja zrobiłam w tym momencie bardzo późny nabór, ponieważ 



Wójt prosił, żebym pociągnęła to dalej, bo te dzieci były, no i co z tymi dziećmi miałyby się 

stać, to były kilkanaście rodziców, jak zapewnić opiekę, więc prowadziłam to dalej, aczkolwiek 

było mi bardzo ciężko do końca roku, co więcej nie zarabiałam, ja dokładałam do tego. I właśnie 

budynek został wystawiony do sprzedaży do Biura Nieruchomości. Było u mnie dwóch 

pośredników z dwóch biur. Wszyscy stwierdzili, że budynek jest typowy pod taką działalność 

i w takim charakterze powinien być sprzedany na taką działalność. Na inną działalność będzie 

bardzo ciężko. Oczywiście to jest mój problem. No ale ja po prostu nie rozumiem tej sytuacji, 

która teraz zaistniała, czyli decyzja o budowie żłobka gminnego. No to jest, powiedzieliście 

pewnie to nagranie, ten film promocyjny, nagrany przez telewizję TVP3 bodajże, gdzie jest 

wyraźnie powiedziane, że pozyskano dwa miliony tam z ogonkiem, tak, dofinansowania, 

natomiast cała reszta, no, spoczywa na barki gminy. I to będzie kilka ładnych milionów 

zapewne. I z tego, co ja już się dowiedziałam, to gmina w tym momencie będzie musiała wziąć 

kredyt, bo takich pieniędzy nie ma. I tutaj rodzi się pytanie o zasadność w ogóle budowy tego 

przy tak małej ilości narodzin, dzieci, tak? Urodziły się bodajże 40 czy 60 dzieci w zeszłym 

roku w gminie. W tych świadczeniach, jakie teraz przysługują od państwa, te wszystkie 

babciowe i tak dalej, aktywnie w domu, nie każdy rodzic zdecyduje się na to, że odda dziecko 

do takiej placówki, do żłobka, bądź w moim przypadku do kubiku dziecięcego. Ja po prostu nie 

widzę sensu. Ja budynek w zeszłym roku określiłam go na kwotę miliona z wyposażeniem. 

Cena rynkowa, ta deweloperska jest taka, że właściwie ten budynek bez wyposażenia powinien 

kosztować około miliona. Ja w tej chwili trochę uszczupliłam to wyposażenie, bo musiałam 

sobie jakoś radzić. Musiałam parę sprzętów wysprzedać, żeby przetrwać. Teraz mam tą 

płynność, jest więcej dzieci itd. Oczywiście był zarzut w stosunku do mnie, bo pani chciała za 

dużo, ale nikt ze mną nie negocjował. Od razu ustalono, że będzie budowa nowego żłobka. I to 

będą duże pieniądze, więc ja pytam. Gdzie ta ekonomia? Gdzie zdrowy rozsądek? To jest 

gotowy budynek i ja muszę go sprzedać. Wszystko jest tam dostosowane, wystarczy go tylko 

odświeżyć, bo naprawdę nie zużyło się tam jeszcze prawie nic. Nawet meble. Ja po prostu, 

jeżeli państwo się mnie pochylicie nad tym tematem, ja zawnioskuję o audyt o zasadność  

budowy tego żłobka. Po prostu ja nie mam wyjścia. Nie mam wyjścia już. Pomijając to, że  i 

żłobek TUPTUŚ nie będzie miał racji bytu. Więc ja po prostu, nie bardzo rozumiem całą tę 

sytuację. W filmiku promocyjnym jest podana data, że żłobek powstanie w dwudziestym 

szóstym roku. Będzie otwarty we wrześniu. Nie dzieje się nic na razie. Są same plany i już 

wiem, że na pewno nie powstanie w tym czasie, no bo wiadomo, tu pewnie wszystko się rozbija 

o pieniądze. A właśnie, no i tu córka mi przypomina, że miałam już pięć klientów. Wszyscy 

byli chętni prowadzić tę samą działalność, tak? No a jak się dowiedzieli, że gmina będzie 

budowała, żeby to wszyscy się wycofali, także... No sytuacja dla mnie jest patowa, tak? Ja... 

Być może będzie nie było taka sytuacja, że niestety będę miała egzekucję komorniczą i zlicytują 

to po prostu. Gdzie tu jakaś gospodarność? Gdzie tu... Zdrowe rozsądek i logika. To tyle. 

Dziękuję. 

 

Andrzej Biniewski – Radny  - My tutaj jako radni na sesji, tu jak mam to pisane, 17 

lutego, zostaliśmy dopiero poinformowani. Tu jedna z pań radnych zapytała się Pana Wójta, 

czy taki żłobek będzie budowany, bo tu nikt z nami nie konsultował tutaj tej budowy. nowego 

żłobka. Nawet nie wiem, ja na przykład nie wiedziałem o czymś takim jak tutaj, że jakieś 

negocjacje wcześniej były co do odkupienia tego żłobka i właśnie żeby ktoś tutaj nie zarzucił 

nam tutaj jako Radzie i tutaj, i też dla pana wójta, że dla niegospodarność tutaj, jeżeli jest taka 

możliwość kupienia czy odkupienia tutaj wyposażonego w pełni funkcjonującego budynku. Bo 

tu jeszcze takie pytania, czy właśnie tutaj, bo nie wiem, ja np. informacji nie wiem, czy było 

przeprowadzone jakieś badania ankietowe wśród mieszkańców, czy w ogóle tutaj... w okolicy, 

czy np. w Gorzowie są wolne miejsca w żłobkach, czy je zapotrzebowali? 



Agnieszka Dowejko - Właścicielka Klubiku  Krainy Dzieciństwa w Jeninie – 

Chciałbym to powiedzieć, że tak dla Państwa informacji w Gorzowie są wolne miejsca w 

żłobkach, bo jest tak mało urodzin i nawet na naszej trasie jadący rodzice pracują w Gorzowie 

najwięcej są miejsca w Państwowym Żłobku na Gwieździstej wolne, bo mam tam osobę z 

rodziny, która będzie robiła im reklamę, bo mają pusty przebieg. I to nie jest jedyny żłobek, 

który ma wolne miejsca w Gorzowie. 

 

Tomasz Kwiatkowski- Wójt Gminy - To na tej samej sesji, jak Pan radny powiedział, 

w lutym, myślę, że Państwo pamiętacie, informowałem o dyscyplinie finansów i podwójnym 

finansowaniu. Myślę, że Pan radny tego nie zapomniał, może gdzieś umknęło. Bo Pani tą 

informację też nie przekazała na początku. Zataiła ją Pani, nazywamy rzeczy po imieniu, zataiła 

ją Pani przed nami. W tym momencie naraziłbym się na zarzuty i dyscyplinę finansową. Myślę, 

że pan radny do tego też by chyba nie chciał, aby wójt, działając w imieniu całego samorządu, 

taką decyzję podjął, bo w tym momencie stracilibyśmy to dofinansowanie i zresztą słusznie. 

Pani już raz pozyskała na częściowo było sfinansowany ten budynek na funkcjonowanie 

właśnie przedszkola i klubiku, o którym pani wspomina, żłobkowego. Ta informacja jakby nie 

udała się i bardzo dobrze, bo ona w trakcie po złożonym wniosku wyszła. W związku z tym 

musieliśmy odstąpić, bo rekomendacji ministerstwa nie otrzymaliśmy. Właśnie, że staram się 

zrobić podwójnego finansowania. Nie można, jeśli raz na coś otrzymaliśmy dofinansowanie, 

drugi raz na ten sam obiekt, przedmiot otrzymać dofinansowanie. Wiem, że takie potrzeby, o 

których z Państwem rozmawialiśmy, że takie potrzeby mieszkańców są i ciężko jakby 

oczekiwać, że ktoś ma wsiąść samochód, to mieszka w Łupowie i nie posiada tego samochodu, 

żeby sobie nawiózł dziecko do Gorzowa, na Manhattan, do żłobków, które są na terenie innego 

miasta. Pani mówi o tym, że teraz są miejsca. Dotychczas tych miejsc nie było. 

 

Andrzej Biniewski – Radny - Ja tutaj mówię od siebie, że tutaj z nami nie było żadnych 

rozmów na ten temat. My się dowiedzieliśmy dopiero na sesji. A tu jeżeli chodzi o dowóz tych 

dzieci, to ja też powiem szczerze, że tak na przykład z Racławia, to nie wiem, czy mieszkańcy 

nie mają bliżej, czy nie wygodniej dojechać do Gorzowa niż do Bogdańca, co cały czas tutaj 

podkreślam, to brak tej komunikacji do gminy mieszkańców. 

 

Małgorzata Węgrzyn – Radna - Ile jest całościowy koszt budowy żłobka? 

Przypuszczający taki koszt budowy tego żłobka. Ile byłoby finansowane ze środków ładnych? 

A ile z tego KPO właśnie? 

 

Dagmara Jastrzębska – Skarbnik Gminy - Szanowni Państwo, odniosę się najpierw  

do kredytu. Na obecną chwilę nie ma potrzeby, bo bym wystąpiła do Państwa z wnioskiem,  

z uchwałą o kredytowanie inwestycji. Na obecną chwilę jesteśmy na etapie projektowania.  

Nie znamy kwoty, jaka będzie potrzebna do wybudowania. Też Pani tutaj wspomniała,  

że inwestycja będzie na przełomie dwóch lat. Więc otrzymane środki z KPO, czyli ponad  

2 miliony, w tym roku zabezpieczają nam finansowanie, natomiast przyszły rok może być tak, 

że wystarczą nam z obecnego budżetu. Tego też nie wiemy. Dopiero przetarg wskaże nam, jaka 

to będzie kwota całej inwestycji. Jeśli miałabym się odnieść do budowy nowego żłobka, no to 

zadam Państwu radnym pytanie. Wolelibyście mieć stary budynek, który będziemy musieli 

wyremontować, bo to nie jest budynek 10-15-letni. Ja go pamiętam jeszcze z lat... dzieciństwa, 

który też będzie potrzebował nakładów do remontu, czy lepiej mieć budynek wybudowany  

w kompleksie szkoły podstawowej, przedszkola i obok będzie stał żłobek razem  

z zabezpieczeniem placu zabaw i zagospodarowania, że dzieci nie będą wychodziły do drogi. 

Inwestycja też jest daleka od głównej drogi. Natomiast, co do demografii dzieci, no to tylko 

może trochę z uśmiechem tu podejdę, że pani radna mówiła o bocianach, więc trzymamy kciuki 



za te bociany, by nam więcej dzieci przybywało do gminy Bogdaniec. Natomiast gdybyśmy  

w ten sposób patrzyli, no to byśmy nie wybudowali centrum opiekuńczo-mieszkalnego, bo 

byśmy nie wiedzieli, czy będziemy mieli podopiecznych, czy nie. Nie budowalibyśmy 

środowiskowego domu samopomocy. Nasza gmina naprawdę się rozwija, Szanowni Państwo, 

i uważam, że problem osoby, która nie może sprzedać, nie możemy przekładać na dobro 

naszych mieszkańców. Gmina Bogdaniec jest akurat w takim centrum, że przejezdne osoby, 

które jadą z Witnicy, z Nowin czy z dalszych miejscowości uważam, że bez problemu zapełnią 

ten żłobek. Taka jest moja tutaj interpretacja tego. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - A ja chciałam tylko coś powiedzieć, jak to 

jest możliwe, że Skarbie nie wiemy na etapie projektowania, nie wiemy jaka będzie kwota 

projektu. To nie oszukujmy się, przecież to jest chyba zasadnicze pytanie. Nie musimy wiedzieć 

jaka to jest kwota, bo my będziemy musieli to wprowadzić do budżetu. Czy to będą nasze 

pieniądze, czy będziemy musieli zaciągnąć kredyt. No jak? My nie możemy wiedzieć.  

 

Dagmara Jastrzębska – Skarbnik Gminy - No to pani przewodnicząca, no to powiem,  

że na momencie projektowania, no chyba nikt z nas nie wie jaka to będzie kwota. Dopiero 

projektant wyłoni kwotę, która będzie rzeczywista i wtedy się okaże, czy będzie nas na to stać, 

czy nie. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - To chyba my nie możemy kupować kota 

w worku. No nie wiem. Jeżeli ja coś planuję zrobić w domu, to ja chociaż przewiduję, jakie 

będą te koszty. Ja wiem. To jest na przykład remont. Jak jest remont, zawsze wypadają jakieś 

koszty dodatkowe. Ale nie oszukujmy się, że my nie mamy jak radni wiedzy, o jakich my 

pieniądzach mówimy. No nie wiem, no mi się tak przynajmniej wydaje. Chyba, że ja jestem 

nie z tego świata. 

 

Marcin Mieczkowski – Kierownik Referatu RIT - Przy aplikowaniu był kosztorys 

szacunkowy i taką kwotę otrzymaliśmy, ale założenia były na żłobek powierzchni 200 metrów 

kwadratowych. I koszty, jeśli nie mylę, były około chyba 3 miliony 100. Te kosztorysy są u 

mnie w gabinecie, mogę każdemu przedstawić. Natomiast w etapie projektowania okazało się, 

że te zaplecze całe muszą być znacznie większe, bo tam i Sanepid i te inne instytucje jakby tutaj 

rekomendowały, że to musi być większe i tak dalej. No, metraż zwiększył się teraz, dlatego 

ostatecznej kwoty nie znamy. Ale szacunek był na 3,100 mln przez 200 metrach. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - No, czyli dofinansowanie 2 mln  

z groszem, to już tego nie pokrywa. 

 

Dagmara Jastrzębska – Skarbnik Gminy - No dobrze, ale milion złotych, które 

mielibyśmy wyłożyć na stary budynek, tak, to jest ten milion, który wkładamy jako wkład 

własny. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Proszę Państwa, żebyście nas Państwo 

dobrze zrozumieli. Tutaj nikt nie jest przeciwko powstaniu żłobka w gminie Bogdaniec. Jednak 

my jako radni chcemy mieć konkretne wyliczenia, diagnozy i uzasadnienie, żeby nam nikt nie 

zarzucił, że my nie wiemy w co my pakujemy gminne pieniądze. Ja bym bardzo prosiła  

o przygotowanie takiej diagnozy, takich wyliczenia i żebyśmy my tutaj z radnymi mogli się z 

tym zapoznać. Bo tak jak ja mówię, nikt nie chce kupować kota w worku. My nie jesteśmy 

przeciwni, ale proszę nam to wszystko przedstawić. My jako radni nie możemy się dowiadywać 

o tym z filmiku w Internetu. No wybaczcie Państwo. 



Edyta Kiełpińska – Radna - To jeszcze taka kwestia, jeżeli tutaj byłby milion do 

wydania, to czy aż tyle by nas wyniósł koszt remontu, że byłby to taki sam koszt jak 

wybudowanie nowego żłobka? Czy aż takie koszty byłoby wymagane takiego remontu? Tam 

mamy z tego, co tu pani przedstawi, jak było spotkanie, są to pomieszczenia wyposażone i 

gotowe, żeby dzieci mogły tam już uczęszczać. My po prostu mamy pewne trochę tutaj 

wątpliwości. Nie chcemy absolutnie czegoś blokować, bo wiadomo, że społeczeństwo się 

rozwija. Bogdaniec, gmina Bogdaniec się rozwija i potrzebny jest żłobek tylko chcielibyśmy 

my jako radni nie podejmować pewnych decyzji, które później nam mieszkańcy zarzucą, jak to 

państwo przyklepneli i jest kolejny kredyt podjęty, kiedy można było za mniejsze pieniądze 

otrzymać pomieszczenie. I tylko o to nam tutaj chodzi, żeby to może było bardziej jakoś tak 

udokumentowane, żeby też mieszkańcy to zrozumieli. Dlaczego ewentualnie jest taka, a nie 

inna decyzja podjęta. 

 

Małgorzata Węgrzyn – Radna - Ja mam jeszcze takie zapytanie, czy ta kwota milion to 

jest kwota ostateczna, którą państwo chcą za ten budynek ? 

 

Agnieszka Dowejko  - Właścicielka Klubiku  Krainy Dzieciństwa w Jeninie - 

Absolutnie. Nikt ze mną nie negocjował, że ja to musiałem wyjść od jakiejś kwoty, tak? Zawsze 

się wychodzi od wyższej. 

 

Małgorzata Węgrzyn – Radna - Taka rzeczywista, jaką Pani by chciała, taką realna dla 

Pani. Realna? 

 

Agnieszka Dowejko – Właścicielka Klubiku  Krainy Dzieciństwa w Jeninie - 800,  

bo pan Wójt się uparł bardzo na to dofinansowanie unijne. Ja nie wiem dlaczego. I dlatego ono 

było, kolidowało z tymi pieniędzmi, które myśmy wzięli z dofinansowania. Bo chyba są różne 

te projekty. Z tego co wiem, pani Wójt w zeszłym roku też chciała wziąć dofinansowanie 

unijne, ale chyba na inny cel, żeby nie było tej kolizji właśnie. A tu nastąpiła kolizja, no i... 

Znaczy ona miała tam trochę inny pomysł może, ale dofinansowanie mówiła, że również będzie 

wnioskować o pieniądze unijne, tak? Ja nie wiem. Pan Wójt mi, przepraszam, zarzuca, że ja 

zataiłam. Ja niczego nie zataiłam. Nikt mnie o to nie pytał, po pierwsze. Poza tym, w gminie 

wszyscy dobrze wiedzieli o tym. Nie wiem, dlaczego do... Przecież pan był tutaj radnym już 

chyba od pięciu lat. Dlaczego ta informacja do pana nie dotarła? Nie wiem. Więc dla mnie to 

jest nieprawda, co pan mówi. I... W ogóle, no ja jestem oburzona, tak? Jestem oburzona. Jestem 

oburzona tym właśnie filmem promocyjnym, jak to wszystko pięknie wygląda. Pani Dagmara 

też pięknie mówiła w tej chwili, że do przyszłego roku pieniędzy starczy, a później się weźmie 

skądś, z kasy gminnej, tak? Nie wiem, z podatków czy czegoś, takim specjalnym 

gospodarstwem i to wy 10 lat będziecie tego dodać. 

 

Dagmara Jastrzębska – Skarbnik Gminy - Ja tylko jeszcze dodałam, że do tego projektu 

mamy dofinansowanie 836 zł do dziecka, czyli 30 milionów miesięcznie. Dodatkowo, oprócz 

budowy. 

 

Agnieszka Dowejko – Właścicielka Klubiku  Krainy Dzieciństwa w Jeninie - budynek 

przeszedł kapitalny remont, tam nawet ściany były wymieniane, więc proszę mi nie mówić, że 

to jest ruina stuletnia, bo tak nie jest. Tam jest wszystko nowe, spełnione są warunki wszelkie, 

sanepidowskie, przeciwpożarowe, najdroższe sufity są położone, pamiętam rachunek za 70 

tysięcy, najgrubsze jakieś tam, no takie były wymogi, tak? Jest zrobione wszystko zgodnie z 

wytycznymi unijnymi w 2019 roku. 

 



Karolina Tomczyszyn- Radna - Ja bym chciała tutaj jakby podsumowując te wszystkie 

informacje, które usłyszałam. No to wiadomo, że no tak jak Pani mówi, że Pani by chciała 

sprzedać, bo to jest budynek typowo przystosowany do działalności opiekuńczej nad dziećmi. 

Natomiast no też nie porównujmy jakości budynku, który jest wyceniony na milion z jakością 

budynku, który będzie wybudowany za trzy miliony, bo to wiadomo, że to jest już na pewno 

inna jakość materiałów, zmieniła się technologia i tak dalej. Więc jeżeli mielibyśmy dołożyć 

do tego projektu, powiedzmy, porównywalną kwotę, to i tym bardziej, że mamy tutaj kompleks 

jednak, czyli mamy dostęp i do boiska, i do placu zabaw, No i też jest umiejscowiony... 

 

Agnieszka Dowejko - Właścicielka Klubiku  Krainy Dzieciństwa w Jeninie - 

Przepraszam, czy Pani widziała ten plac zabaw u mnie? On jest w atrakcyjniejszy od gminy. 

Czy Pani widziała ten plac zabaw u mnie? Z daleka, no nie wchodziłabym. No więc jest drugie 

wyjście. Jest wydzielona część dla tych mniejszych dzieci, bo ja w zeszłym roku miałam i 

przedszkole, i klubik, przedszkole później wygasiłam. Także tam warunki są idealne i te 

drzewa, w zieleni mamy okres letni, tych upałów i tak dalej. Te warunki są idealne. 

 

Karolina Tomczyszyn – Radna - Znaczy, ja rozumiem Pani sytuację, że Pani ma żal i 

tak dalej. 

 

Agnieszka Dowejko - Właścicielka Klubiku  Krainy Dzieciństwa w Jeninie-  Ja nie 

zmuszę Państwa do tego, żebyście kupili ten górny rynek. Oczywiście, że nie zmuszę. Ale jeżeli 

nie dojdzie do budowy tego gminnego żłobka, bo ja nie widzę zasadności przy tej ilości dzieci, 

to ja po prostu będę miała możliwość sprzedaży tego na tę działalność, tak? 

 

Karolina Tomczyszyn – Radna - Rozumiem panie czarowanie, faktycznie trafiła pani 

na zmianę władzy i też były jakby wcześniej inne rozmowy, później były, później się urwało. 

Ja akurat tutaj w tej kwestii wiem, że jeżeli jest podwójne finansowanie na budynek, to jest po 

prostu chodzi o to, że to jest ten sam budynek, tak? Ale czy naprawdę nie ma innych projektów? 

To będzie cała ta sama sytuacja, to jest podwójne finansowanie. Tutaj z tego nie uciekniemy 

niestety. Ja jestem zdania, że tutaj trzeba by było pochylić się, zobaczyć ile faktycznie nas ten 

projekt wyniesie. Jest to na takim etapie, że jeszcze decyzje nie są ostatecznie podjęte. i 

wszystko jest kwestią analizy. Natomiast mi się wydaje, że zmieścimy się w takiej kwocie i 

będziemy mieć całkowicie nowy budynek. Ja wierzę, że mieliście remont generalny, natomiast 

to jest tak jak z samochodem. Nie może wymienić wszystkie części, a tutaj będzie już nadal 

używany przedmiot, a tutaj już jest kwestia nowego przedmiotu, który jest zrobiony w zupełnie 

innych technologiach, z innych materiałów i jest szansa, że przez dłuższy czas bym je służył. 

A ten budynek ja też pamiętam od dziecka. Ja to rozumiem. 

 

Edyta Kiełpińska – Radna - Przepraszam, a tam będzie też plac zabaw dla żłobka? 

 

Jarosław Pasterski – Zastępca Wójta – Tak też jest przewidziany plac zabaw, Ja bym 

chciał Państwa uspokoić. Naprawdę tutaj Wójt dba o to, żeby te pieniądze były wydatkowane 

racjonalnie. W związku z tym, że tutaj wiele rodzin i wiele mam przychodziło na samym 

początku, jak wójt objął tutaj kadencję i bardzo mocno zwracały się o to, żeby powstał żłobek, 

bo pani chciała ten żłobek zamknąć. I tutaj bardzo chciałem pani podziękować, że Pani 

uwzględniła te prośby tych rodzin i dalej Pani poprowadziła ten żłobek. Koncepcja była taka, 

to miały być półśrodki. Koncepcja miała być taka, że chcieliśmy nabyć jako gmina ten budynek 

od Pani. Zakładaliśmy również, że ten budynek będzie musiał być trochę przebudowany i ja 

tutaj rozumiem, że Pani chce ten budynek zbyć. Natomiast Pani dostała też tą informację, że 

występowaliśmy do Ministerstwa i ministerstwo nie daje rekomendacji, wskazało o możliwość 



podobnego finansowania, co skutkowałoby tym, że gmina musiałaby zwrócić dotację i zapłacić 

jeszcze odsetki od tej dotacji. Dotacja, o którą się ubiegaliśmy i dostaliśmy jest dotacją na 

wybudowanie, czyli utworzenie żłobka i na funkcjonowanie żłobka przez okres 3 lat, więc dla 

gminy to będzie korzystne, bo będzie mogła przyjąć personel i w części ten personel będzie 

opłacany właśnie z tej dotacji, którą uzyskujemy. Nie można porównać budynku, który Pani 

dysponuje, z budynkiem, które chcemy my przygotować i wybudować na żłobek. Najlepszym 

porównaniem to jest wyjazd do Kłodawy i zobaczenie tego kompleksu. Tam jest kompleks 

naprawdę na XXI wiek. I chcemy taki budynek i takie warunki zapewnić tym młodym 

mieszkańcom gminy Bogdaniec, które urodzą się teraz i które teraz się urodziły po to, żeby te 

standardy były bardzo wysokie. Chcemy zrobić te inwestycje nie na wczoraj. Ja mówię o 

rozwiązaniach nie na wczoraj, nie na dzisiaj, tylko na jutro. I ten budynek o tych kwotach, 

których dzisiaj nie możemy Państwu powiedzieć, a wójt w informacji międzysesyjnej mówił 

Państwu też o pozyskaniu środków właśnie na tego typu inwestycje związaną z utworzeniem 

żłobka. Na dzisiaj nie można Państwu przekazać żadnych wiążących informacji, bo czekamy 

na przygotowanie tego projektu. Ten projekt ma być przedłożony dla nas również z wyceną do 

końca przyszłego tygodnia. Zobaczymy, czy projektant się z tego wywiąże. Na dzisiaj, to 

powiem tak, ja rozumiem też Panią Przewodniczącą, tylko na dzisiaj mamy takie niepewne 

czasy, że powiem Państwu o którym, to co już wcześniej Państwu mówiłem. Remont dwóch 

szkół, Lubczyno i Jenin. Zaplanowane środki były na milion sto. Ogłosiliśmy przetarg i przetarg 

skończył się pierwszy, który trzeba było unieważnić na ponad 2 miliony złotych, czyli 100% 

więcej od założenia tego remontu. Kolejny przetarg był ogłoszony, ta cena była trochę 

mniejsza, ale również była nie do przyjęcia dla gminy Bogdaniec, kolejny przepad był 

ogłaszany i skończyło się na negocjacjach, gdzie wartość tej inwestycji również była wyższa 

niż zakładane pieniądze w budżecie i można sobie było wtedy odpowiedzieć tak. Czy robimy 

ten remont, gdzie szkoła w Lubczynie po prostu była w opłakanym stanie, mam nadzieję, że 

Pani Radna się ze mną zgodzi, czy po prostu w związku z tym, że zaplanowaliśmy inne środki 

i rozstrzygnięcie tego przetargu przekraczało te środki, czy po prostu tego remontu nie robimy. 

Dzięki możliwości przesunięcia środków przez Panią Skarbnik remont się udał. To jest 

naprawdę wielką starannością jeśli chodzi o wydatkowanie środków budżetu gminy Bogdaniec. 

Uwierzcie mi Państwo, że tutaj nie ma złej woli. Ja rozumiem Panią i rozumiem w jakiej 

sytuacji jest ta Pani. Gdybyście Państwo też słuchali między tymi słowami, które tutaj padły, 

to Pani mam nadzieję, że to powtórzy, że na dzisiaj nie jest uregulowana sytuacja tego, bo Pani 

ma zobowiązania dla innych członków rodziny z tego, co słyszę. I ta sytuacja tego budynku nie 

jest do końca uregulowana. I tak to wygląda na dzisiaj. Jestem przekonany, że dzisiaj 

najlepszym rozwiązaniem będzie wybudowanie budynku, który sprawi, że będą bardzo dobre 

warunki bezpieczeństwa i bardzo dobre warunki wychowania dzieci, jeśli po prostu będzie już 

i liczę na to, że do końca tego tygodnia będzie przedłożony projekt z wyceną tego projektu, 

czyli z kosztem wybudowania tego, to Państwo na pewno się dowiecie. Dzisiaj nie możemy 

Państwu przedłożyć żadnej informacji takiej wiążącej, bo może się okazać, że w piątek to 

będzie zupełnie inna kwota niż dzisiaj, która była szacunkowo, która była zawyżona i tu ma 

Pan rację Pani Przewodnicząca, że to zostało oszacowane, tylko chcemy zrobić ten budynek 

tak, żeby w gminie Bogdaniec były zbliżone inwestycje, chociażby do gminy Kłodawa i 

zachęcam Państwa do tego, żebyście tam pojechali, żebyście zobaczyli, jak ten kompleks 

wygląda. O tych kosztach, których dzisiaj mówimy, to mówimy z pełnym wyposażeniem, z 

infrastrukturą również elektroniczną, która pozwala na utrzymanie później tego budynku w 

znacznie lepszej finansowo cenie utrzymania tego budynku niż ten budynek, który mamy. 

Chcemy zrobić tam takie technologie, żeby ten budynek w części był pokrywany z energii 

uzyskanej, odnawialnej, że tak powiem, która też spowoduje, że koszty utrzymania w kolejnych 

latach tego budynku będą znacznie niższe niż budynku, który moglibyśmy nabyć tutaj, a nie 



możemy nabyć, bo inaczej byśmy musieli oddać dotacje. A ja mam takie pytanie właśnie 

odnośnie tej dotacji. 

 

Córka Pani Agnieszki Dowejko – Właścicielki Klubiku Krainy Dzieciństwa w Jeninie 

- Czy w tej kwocie 2 milionów 200 tysięcy około, jest również tam zawarte to dofinansowanie 

dla nauczycieli do pensji? 

Jarosław Pasterski – Zastępca Wójta - Dodatkowe środki. 

 

Agnieszka Dowejko - Właścicielka Klubiku  Krainy Dzieciństwa w Jeninie - Tak czy 

inaczej, w tym filmie promocyjnym ostatnie zdanie dziennikarki jest, że inwestycja będzie 

kosztowała około 4 milionów. A wierzcie mi Państwo, to się nie skończy na 4 milionach. W 

życiu to będą dużo większe koszty, jeśli ma być tak duża infrastruktura i to wszystko z górnej 

półki, no bardzo ambitne podejście, no może i dobrze, ale to się na 4 milionach nie skończy. 

No nie wiem, po prostu, przepraszam. Po prostu nie chcę postawić pomnika. 

 

Aleksandra Błaszczyk – Radna - Proszę mi powiedzieć, jaki jest metraż tego kubiku? 

 

Agnieszka Dowejko – Właścicielka Klubiku  Krainy Dzieciństwa w Jeninie - 204 m. 

 

Karolina Tomczyszyn – Radna - Jeszcze mam taką faktycznie sugestię tutaj, bo tak jak 

pani przewodnicząca wspomniała, nie taką drogą powinniśmy się dowiadywać, że w ogóle taki 

plan jest i bardzo bym prosiła, żeby może jeżeli to ma nie być podane do publicznej 

wiadomości, mamy komisję, która jest tylko wewnętrznym jakby spotkaniem, żeby nawet jeśli 

są tylko to plany i przymierzamy się, no projekt też będzie jakieś tam koszty generował, 

natomiast no byśmy chcieli wiedzieć, że w ogóle w jakimś kierunku patrzymy. Bardzo byśmy 

prosili, żeby takie plany chociaż powiedzieć, że mamy, tak? 

 

Agnieszka Dowejko - Właścicielka Klubiku  Krainy Dzieciństwa w Jeninie -  

Ja odnośnie do tego, wracam jeszcze raz do tego filmu reklamowego. Przy spotkaniu z panami 

Wójtami od razu była riposta, że oni nie odpowiadają za to, co mówi telewizja. Przepraszam 

bardzo, czy to nie jest autoryzowane? 

 

Dagmara Jastrzębska – Skarbnik Gminy - Ja tylko dopowiem, Szanowni Państwo, że 

środki z KPO zostały z zmianą budżetu wprowadzone. Ja nie pamiętam, na której to sesji 

wprowadzaliśmy, ale mówiliśmy o tym, że one są z przeznaczeniem na budowę żłobka. 

 Ja przekażę Pani Przewodniczącej, przygotuję pismo, które tam będzie. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Widziałam, że w lutym oczywiście, ale to 

ja dalej stoję przy swoim, że radni powinni wiedzieć o wszystkich tych inwestycjach  

i o wysokościach. Także ja bardzo proszę o przygotowanie im takiej informacji. 

 

Dagmara Jastrzębska – Skarbnik Gminy - Ja przygotuję pismo, wskażę sesję, na której 

omawialiśmy środki, które właśnie wprowadzaliśmy do budżetu. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Na sesji lutowej. Ja bardzo dobrze wiem. 

Ja przejrzałam protokół i bardzo dobrze wiem, na której sesji. Mi chodzi o to, żebyśmy teraz 

byli poinformowani, na jakiej kwocie będzie ten projekt i jakie będą pieniądze odnośnie 

budowy. 

 



Tomasz Kwiatkowski – Wójt Gminy - Potwierdzam, że tak będzie, jeśli my będziemy 

też znali tą kwotę, bo na dzień dzisiejszy jej nie znamy, bo czekamy na projekt w pełnym 

kosztorysie. 

 

Agnieszka Dowejko - Właścicielka Klubiku  Krainy Dzieciństwa w Jeninie - Panie 

Wójcie, a kiedy ja otrzymam informację o wycenie tej działki, którą Pan nam obiecał, 

skontaktować się z nami wziął kontakt do mojej córki, minęły prawie 3 tygodnie i ja nie wiem 

dalej na czym ja stoję, dlatego, że jak przychodzą kupcy, to ja muszę wiedzieć, ile będzie musiał 

wypłacić do tej działki, żeby zachować tę cenę. Ja Państwu to już powiem, Pan Wójt 

powiedział, że zapytałam o to, no i że to będzie, bo dowiedziałam się już, nie będzie. Nie będzie 

ta działka dla następnej osoby w życzeniu. Gmina będzie chciała pieniądze. Natomiast na 

naszym spotkaniu padła informacja, że wszystko wchodzi w grę  

i dzierżawa i sprzedaż i użyczenie. Tylko to była rozmowa między nami. A ja na wycenę tej 

działki nie mogę tu się doczekać. 

 

Tomasz Kwiatkowski – Wójt Gminy - Bardzo proszę, aby Pani nie wprowadzała w błąd, 

gdyż Pani tą działkę posiada w użyczeniu. To musi być nowa umowa, nie przechodzi tak, że na 

kolejnego, każdoczesnego nabywcę, to chyba się wszyscy ze mną zgodzą, że jeśli ktoś 

dzierżawi, czy ma w użyczeniu, to każdy, kto kupi, nie wiem, budynek, z automatu ma 

wydzierżawioną działkę, bo trzeba nową umowę zawrzeć z tą osobą. Co do wyceny, to nie 

wycenia tego ani wójt, ani współpracownicy, tylko rzeczoznawca majątkowy. Jak już jesteśmy 

przy wycenach, to pani budynek też został wyceniony i dużo taniej niż pani nawet dzisiaj mówi. 

 

Córka Agnieszki Pani Dowejko – Właścicielki Klubiku  Krainy Dzieciństwa w Jeninie 

- wyceniono na 800 tys. bez wyposażenia. 

 

Karolina Tomczyszyn – Radna - Ja bym chciała tylko jeszcze, panie skarbnik, żeby pani 

się ze mnie nie zrozumiała. To nie chodziło o to, że w ogóle nie padła jakaś tu sugestia, tylko 

jeżeli mamy plan, że zaczynamy pracować nad projektem, to żebyśmy mieli taką jasną 

informację po prostu, że w jakimś kierunku zaczynamy patrzeć, bo dla Rady Gminy jest 

 to bardzo istotne. Żeby to po prostu wybrzmiało. Dziękuję. 

 

Renata Kowal – Sołtys - Ja tak pomijając kwestie troszkę finansowe odnośnie tego 

przedszkola, chciałabym się bardzo mocno dowiedzieć o kwestiach demograficznych. Bo tutaj 

słyszę, budujemy przedszkole z rozmachem. Ja się cieszę, że może chcemy budować 

przedszkole z rozmachem. Jakieś nowoczesne i tak dalej. Tyle, że pytanie dla kogo? Bo w 

Bociany to już dawno przestałam wierzyć. Więc nie wiem, czy Bociany nam te dzieci 

przywiozą. Bo budowanie przedszkola dla 10 osób, to nie wiem, czy to będzie sens. Chciałabym 

się dowiedzieć, ile dzieci jest w tej chwili w naszym przedszkolu? 16, tak? Czy to są wszystkie 

dzieci z gminy Bogdaniec? Ja pytanie mam. Skąd my weźmiemy dzieci do tego super 

przedszkola? Tutaj pani radna powiedziała, że nowy budynek, pani Karolino. Pani Karolino, 

tutaj z tyłu proszę się odwrócić, to jest nowy budynek. Także nie patrzmy tak do końca może 

 z tym nowym budynkiem aż się sypie ta nowa biblioteka. Część jest wyremontowana, część 

jest nowa. Może nie do końca idźmy w tym kierunku, tylko chodzi mi bardziej o demografię. 

 

Aleksandra Błaszczyk – Radna - Klubik jest prywatny, tak? A jest wiele osób, których 

nie stać na prywatny klubik, prawda? Na prywatnie wydane pieniążki. 

 

Agnieszka Dowejko - Właścicielka Klubiku  Krainy Dzieciństwa w Jeninie - Koszty 

będą porównywalne. Przez chwilę będzie jakaś tam dotacja.  



 

Renata Kowal - Sołtys - Proszę Panią, ja mam córkę, która ma dwójkę dzieci i chodziły 

do prywatnych klubików, więc wiem, jakie jest dofinansowanie, jak to się ma w stosunku do 

prywatnych i państwowych, bo w tej chwili państwo na tyle dofinansuje, ale to nawet, wie Pani, 

nawet nie o to chodzi. Ja chcę tylko demografię. Czy my będziemy mieli dzieci w tym 

przedszkolu? Nieważne jakie koszty w tej chwili. Bo ja jak czytałam o demografii, no to my 

jesteśmy na minusie. 

 

Córka Agnieszki Pani Dowejko - Właścicielki Klubiku  Krainy Dzieciństwa w Jeninie 

- W tym momencie mamy więcej miejsc w tych dwóch prywatnych placówkach niż dzieci w 

tamtym roku się urodziło. W tym momencie. Więc jeżeli powstanie jeszcze jedna instytucja, to 

tak naprawdę... 

 

Renata Kowal - Sołtys - Teraz porozmawiamy troszeczkę z przedszkolem jeszcze  

w Kłodawie. Tam moim zdaniem, to znaczy sam budynek jest przepiękny. Ja tu się zgadzam  

z wicewójtem, że no też bym taki tutaj widziała. Ale tam jest troszeczkę inna... i demografia 

 i inna struktura całej gminy. Tam wszystkie miejscowości zjeżdżają jak gdyby do tej Kłodawy. 

My tutaj niestety mamy inaczej. Ja nie korzystam z miejscowości Jeże czy Jerzyki, myślę, 

 że też w małym stopniu, w przychodni, bo my mamy bliżej do Gorzowa. Nie korzystam  

z przedszkoli, bo my mamy bliżej do Gorzowa. Czy Racław, tak jak tu było powiedziane, 

przyjedzie do Bogdańca? Nie. Nie pojedzie. Stanowice? Nie. Nie przyjedzie tu. Może 

Stanowice część. Pojadę do Gorzowa. I o to chodzi. My nie możemy tylko patrzeć w jednym 

kierunku. Proszę jeszcze zwrócić uwagę na miejscowość, na przykład Łupowo. Mnóstwo 

mieszkańców pracuje w Gorzowie. Gdzie zawiozą dzieci? Cofną się do Bogdańca? Nie, bo 

szybciej gdyby przedszkole powstało w Łupowie, to ci, którzy z Bogdańca przyjeżdżają do 

Gorzowa, zostawiliby dzieci w Łupowie, zostawiliby w Jeninie. Nikt się do Bogdańca nie 

cofnie. Więc o to chodzi, że tak nie będzie. Jeszcze jedna rzecz, na którą zwróciłam uwagę, 

 to to, że mówimy, że to będzie jeden kompleks wszędzie, tam jest wszystko razem, kiedy 

wybudujemy te piękne przedszkole. 

 

Tomasz Kwiatkowski – Wójt Gminy – przepraszam Panią Sołtys pani ciągle mówi  

o przedszkolu my nie budujemy żadnego przedszkola, tyko żłobek, którego dotychczas nie było 

gminnego, mówi Pani o demografii, rzeczywiście w zeszłym roku urodziło się mniej dzieci, niż 

jest planowana liczba miejsc w żłobku. Na dzień dzisiejszy do piątku sprawdzaliśmy 14-ro 

dzieci się urodziło, mamy maj. 

 

Renata Kowal – Sołtys -  żebyśmy się dobrze zrozumieli Panie Wójcie ja nie jestem 

przeciwna temu żłobkowi tylko musimy mocno się zastanowić, bo może trzeba zmienić 

lokalizację Na tym trzeba naprawdę trochę przysiąść, żebyśmy się... 

 

Jarosław Pasterski – Zastępca Wójta - Zgodnie z Pani logiką i z tym, co Pani tutaj 

przedstawiła, to może dobrze by było zamknąć przychodnię w Bogdańcu, bo jest przychodnia 

w Gorzowie. 

 

Renata Kowal - Sołtys -  Może, może ma pan rację. 

 

Jarosław Pasterski – Zastępca Wójta - No nie wiem, to zapytajmy pozostałych osób, czy 

nie chcieliby, żeby zamknąć przychodni w Bogdańcu, żeby jeździć do Gorzowa. 

 



Renata Kowal – Sołtys -  Ja tylko i wyłącznie pokazuję, co się dzieje. Nie jeżdżę do 

Bogdańca, bo mam bliżej do Gorzowa. Więc nie przywiozę dziecka, czy moja córka nie 

przywiezie dziecka pomimo, że jest stąd, do Bogdańca, tylko zawiezie do Gorzowa na 

Słoneczną. I to jest wszystko. Proszę to po prostu wziąć pod uwagę i nic więcej. 

 

Dariusz Cieślak – Sołtys - Chciałem zapytać koleżanki, czy wie na czym polega 

stworzenie warunków do rozwoju? Przecież to gmina ma się rozwijać. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Ale proszę Państwa, szanujmy się. Każdy 

ma prawo wyrazić swój pogląd. I proszę Państwa, Pani Sołtys mówi swoje zdanie. Jesteśmy 

tutaj wszyscy, słuchamy. Każdy może sobie swoje zdanie wyrobić. Pani Sołtys, tak samo jak 

ja, nie ma nic przeciwko budowie żłobka. Tylko chodzi o to, żebyśmy my mieli przedstawione 

wyliczenia, diagnozy i informacje, czy rzeczywiście jest potrzebne i na ile dzieci. Tutaj chodzi 

o nasze gminne pieniądze, panie Sołtysie. To są bardzo duże pieniądze. I myślę, że taka 

dyskusja to jest jak najbardziej na miejscu. I jest teraz moment, żebyśmy się wszyscy 

wypowiedzieli, a nie, że ja będę zabierała komuś głos albo będziemy jeden drugiego obrażać. 

 

Karolina Tomczyszyn – Radna - Ja bym też nie generalizowała, że wszyscy jadą do 

pracy do Gorzowa, bo równie dobrze mogą jechać do pracy do Witnicy, tak, tudzież do 

Bogdańca, więc nie wiem, no może faktycznie warto by było zrobić ankietę albo jakieś badania 

statystyczne na jakieś próbie mieszkańców, żeby ocenić to, czy faktycznie zainteresowanie 

będzie, jeśli lokalizacja będzie w Bogdańcu. Myślę, że to jest też do przemyślenia. 

 

Jolanta Dauksza – Sekretarz Gminy - Tak przysłuchuję się Państwa rozmowie,  

a pamiętam rok ubiegły, kiedy sprawa rodziców, którzy mogli oddać swoje pociechy do żłobka 

stanowiła ogromny problem. bo Pani powiedziała, że żłobek zamyka, a mamy przychodziły  

i opiekunki co z tymi dziećmi będzie. I teraz tak, podjęto w tym kroki działania, że no może 

wykupimy to przedszkole, pozyskamy środki, pozyskamy te środki, ale teraz mam pytanie do 

Pani. Czy dzisiaj Pani przedłuży nam akt notarialny, który jest Pani jedyną właścicielką, żeby 

to na jutro na przykład zbić? Nie jest Pani w stanie, dlatego że Państwo do tej pory nie 

uregulowaliście sprawy, że tak powiem, spadkowej. No i nie jest tam jeden właściciel, prawda? 

I teraz tak pozyskujemy te środki i jak będziemy, że tak powiem, no decyzja, ja nie rozumiem, 

no chcemy wybudować piękny przedszkolny w ścianie lasu, gdzie kiedyś to było marzeniem. 

Rozmawialiśmy kilkanaście lat wstecz o tym, że dobrze by było zbudować żłobek, kompleks 

wybudować w ścianie lasu, wybudować żłobek. Z tym były problemy, bo jeżeli będzie 

podwójne finansowanie, to te gminy zabiorą to dofinansowanie, więc na pewno była to decyzja 

trudna, ale podjęto, o czym też niejednokrotnie wójt informował w informacji międzysesyjnej, 

że taki żłobek będzie budowany. Także ja naprawdę nie bardzo rozumiem tego ogromnego 

zaskoczenia i skąd tyle rodzi się w tym momencie wątpliwości. 

 

Piotr Kamiński – Sołtys - Ja tu tak jeszcze dopowiem swoje skromne zdanie. Tutaj 

zgodzę się z panią radną Karoliną. No bo też zwróciłbym uwagę na to, że patrząc na obecną 

tendencję, więcej osób sprowadza się tutaj do nas, do gminy niż emigruje, że tak powiem,  

do miasta. To, że ludzie pracują w mieście, Okej, to jest prawda. Natomiast można zobaczyć 

po wioskach, no co prawda nie wszystkich, ale prosta droga z Bogdańca do Gostkowic. Wiele 

domów się buduje. Naprawdę dużo mieszkańców tutaj się osiedla. Nie z gminy Bogdaniec,  

a czy z Witnicy, czy z Gorzowa Wielkopolskiego, także to, że w tamtym roku był taki problem, 

owszem, może w tym roku nie powstaje taki problem, gdzie tutaj rodzice mają oddać swoje 

pociechy, ale za rok, za dwa, czy bądź za trzy mogą pojawić się takie problemy i większe, czy 

tutaj, gdzie mają rodzice swoje pociechy oddać. Ale jestem zdania, że jeżeli powstałby taki 



kompleks, no to fajnie, bo nie trzeba by było jeździć po drodze tam do Jenina, czy gdziekolwiek. 

Tylko po prostu mielibyśmy tutaj wszystko w jednym centrum, blisko gminy, blisko szkoły. 

 I też tutaj jeśli chodzi o inne przedsięwzięcia, można by było je łatwiej po prostu realizować. 

Takie jest moje zdanie. 

 

Tomasz Kulczyński – Radny - Jeśli jeszcze mogę, bo tutaj Państwo się też 

wypowiedzieli. Każdy z Państwa ma rację. Każdy ma swoją rację. Panią też rozumiem, Państwa 

rozumiem, ale jak dziś pamiętam przed objęciem kadencji spotkania z mieszkańcami naszej 

gminy, naszych miejscowości, naprawdę ogrom osób sugerował problem braku możliwości 

oddania dzieci do żłobka. Wie Pani co, ja nie wiem. Ciężko mi powiedzieć. Ja się opieram na 

tym, co nam lubili mieszkańcy. Na tym się tylko i wyłącznie opieram. Więc takie jest moje 

zdanie, że gdzieś tam to zapotrzebowanie na pewno jest i będzie. 

 

Jolanta Dauksza – Sekretarz Gminy - proszę Państwa, budowaliśmy zespół szkół, 

gimnazjum szkołę podstawową i halę sportową. Dlatego, że obowiązywały przepisy,  

że musimy wybudować gimnazjum. Zmieniła się ustawa, gimnazjum zostało zlikwidowane i 

nikt nas wcześniej nie pytał, co będzie, co Państwo zrobicie z tymi budynkami. Nie ma 

stuprocentowej gwarancji, że będzie bardzo dużo dzieci albo tych dzieci będzie mniej. Również 

moglibyśmy mówić o każdej szkole podstawowej, bo przecież to jest ciąg dalszy edukacji tych 

dzieci. Życie wiele koryguje. A no naprawdę jestem po prostu zaskoczona dzisiaj tą sytuacją, 

że państwo czujecie się niepoinformowani odnośnie budowy żłobka. No o tym była mowa.  

Ja pamiętam 10 lat temu, kiedy ciągle był poruszany temat budowy żłobka. Ja rozumiem, że 

pani jest rozgoryczona i chciałaby sprzedać jak najkorzystniej. Rozumiem i tam chodziły dzieci 

z mojej rodziny, opieka była wyśmienita, ale decyzja została podjęta. Dzisiaj wyobrażacie sobie 

Państwo, no można oddać te dwa miliony z groszami, no ja po prostu wybaczcie, ale nie 

rozumiem. 

 

Edyta Kiełpińska – Radna - Pani Jolu, żeby to wybrzmiało od nas. My nie jesteśmy 

przeciwni. Tylko dzisiaj rozmawiamy tutaj. Po prostu chcielibyśmy swoje wątpliwości, żeby 

ich już nie było. Ale absolutnie to nikt nikogo w jakiś sposób nie chce, nie wiem, ganić czy 

krytykować, po prostu rozmawiamy i myślę, że po to też jest sesja i też mieszkańcy słyszą,  

że nam zależy radnym na tym, żeby wszystko było, żeby ktoś nam nie zarzucił niegospodarność 

czy wzięcie kredytu niepotrzebnie. Tylko nam tutaj wszystko po prostu, chcemy to bardziej tak 

przyswoić do siebie. I mieć na pewno tą jasność, tak, tak powinno być. Także to tylko tak. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Proszę państwa, czyli no nie wiem, tak na 

koniec, żebyśmy się dobrze zrozumieli. Nikt z nas nie jest przeciwko powstaniu żłobka  

w Bogdańcu. Nikt, jak tutaj jeden radny siedzi. Każdy o tym myśli. Pomysł, sprawa się sama 

urodziła. Pani tutaj przyszła i przedstawia propozycję. My chcemy jako Rada mieć pełen 

pogląd, ile będzie nas ten żłobek nowo wybudowany kosztował, bo wiemy teraz już, jaką 

propozycję składa pani. I proszę też tutaj nie myśleć, że my jesteśmy jakoś przeciwni. 

Absolutnie. My po prostu chcemy mieć informacje i dane, żebyśmy z pełną odpowiedzialnością 

mogli podjąć jakąkolwiek decyzję. Tylko tyle. Tylko tyle. 

 

Agnieszka Dowejko - Właścicielka Klubiku  Krainy Dzieciństwa w Jeninie - 

 Ja pamiętam zeszły rok, jak Pan Wójt po raz pierwszy u nas się pokazał z torbą cukierków. 

Pokazałam mu obiekt, powiedział, super, tu wszystko jest, wszystko jak trzeba. Dzisiaj okazuje 

się, że są większe apetyty, większe ambicje, tylko to się wiąże z pieniędzmi, ale to już Państwo 

rozważcie sami. 

 



Tomasz Kwiatkowski – Wójt Gminy - Jeszcze raz powtórzę, że wtedy nawet przy 

składaniu wniosku ta informacja od Pani się nie pojawiła, że były finansowane. Później Pani 

powiedziała, że ale co w jakiejś takiej dużej kwocie. Tak to nie działa Pani radna. Tu już 

powiedziała, że tak dofinansowanie ze środków publicznych nie działa. Że nie możemy 

dwukrotnie, w jakiej to by nie było części, na ten sam obiekt otrzymać dofinansowanie.  

Dziś tego budynku od Pani kupić z tego względu nie możemy. Chyba, że chcemy stracić 

dofinansowanie, no i jeszcze narazić się na dyscyplinę finansów. Razem z Panią Skarbnik. 

 

Marcin Mieczkowski – Kierownik Referatu RIT - Czy Pani jest pewna, że ten Pani 

obiekt na dzień dzisiejszy spełnia wymogi prowadzenia żłobka? Nie kubiku, bo kubiku okej, 

bo Pani prowadzi, ale czy żłobka? 

 

Agnieszka Dowejko - Właścicielka Klubiku  Krainy Dzieciństwa w Jeninie - Jak ja mam 

Panu powiedzieć ? Spełniało warunki dla przedszkola dla klubiku już nie spełnia. Ja mam 

regularne kontrole sanepidowskie. Oni wszystko sprawdzają.  

 

Tomasz Kwiatkowski – Wójt Gminy - Tak, ale pani nie prowadzi żłobka. Jeszcze raz 

powtórzę, pani nie prowadzi żłobka. 

 

Pani Dowejko - Właścicielka Klubiku  Krainy Dzieciństwa w Jeninie - W samym nie 

wiecie jakie są różnice? Jak państwo robili wycenę naszego budynku, to chyba też państwo 

powinni wiedzieć, czy ten budynek na ten moment spełniał wymagania. Wydaliście pieniądze 

na tą wycenę. 

 

Tomasz Kwiatkowski – Wójt Gminy - Gdyby Pani poinformowała przy składaniu 

wniosku pani powiedziała, że wszyscy w gminie mają wiedzieć, Kierownik też tego nie 

wiedział, ani pani skarbnik, że ktoś dofinansowanie przed panią, a będący z panią 

spowinowacony, otrzymał. 

 

Córka Pani Agnieszki Dowejko - Właścicielki Klubiku  Krainy Dzieciństwa w Jeninie 

- Ale zanim państwo robili wycenę, to podobno któraś pani mówiła, 

że proszę to sprawdzić, czy na pewno będzie mogło być finansowane. 

 

Agnieszka Dowejko - Właścicielka Klubiku  Krainy Dzieciństwa w Jeninie - my po 

prostu byliśmy potrzebni w kampanii wyborczej i tyle. I tyle. A teraz już nie jesteśmy potrzebni. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - To my też dziękujemy. Ustalenia były, tak, 

odnośnie, że chcemy wiedzieć o kosztach. Czy oprócz tego ktoś z Państwa ma inne sprawy, w 

sprawach różnych? Proszę bardzo, panie Sołtysie. 

 

Piotr Kamiński – Sołtys - Droga od Krzyszczyny do Gostkowic na wysokości numeru 

3-5, wjazdu na numer 3-5, powstały dwie duże dziury i tam jest na zakręcie zarośnięte i dużo 

aut omija te dziury. Kto już z mieszkańców wie, to omija i tam dochodzi do niebezpiecznych 

sytuacji, że po prostu auta jadące w stronę Gostkowic przejeżdżają pod prąd, żeby ominąć te 

dziury i może dojść po prostu do upadku. Dlatego prosiłbym się tutaj zainteresować tematem, 

co prawda powiem, że to droga nie jest gminna, ale tutaj sytuacja jest niebezpieczna, bo już 

wybijały się kolejne dziury po prostu i tam też są małe dzieci, często chodzą z tych posesji  

3-5, dlatego tutaj prosiłbym o zwrócenie uwagi. I druga sprawa z takim pytaniem, bo... te z 

wcześniejszych sesji odnośnie wału w Gostkowicach. Miały odbyć się spotkania i czy takie 



spotkanie się już odbyło z wodami polskimi, czy zostały jakieś ustalenia tutaj dokonane, czy 

coś w tym temacie wiadomo. Dziękuję. 

 

Marcin Mieczkowski – Kierownik Referatu RIT - Tak, potwierdzaliśmy to, że będziemy 

rozmawiać z wodami polskimi na temat możliwości jakiejś tam naprawy, a to chwilę sami  

po prostu wyrównaliśmy wał przez nowego wykonawcę, a rozmowy dopiero się odbędą. 

 

Dariusz Cieślak – Sołtys - Chciałbym pytać o drogę Krzyszczyna-Włostów, chodzi  

o wybranie tego pobocza otrzymałem w piśmie od Pani Wójta, że będzie to rozpoczęte po 

koniec maja te prace mamy 28 i na razie nic się nie dzieje. Chciałem zapytać czy coś w tym 

temacie się dzieje  

 

Tomasz Kwiatkowski – Wójt Gminy - Droga jest drogą powiatową, ponaglimy. Myślę, 

że też różne czynniki mogły na to wpłynąć. Nie chcę się wybrać za pana starostę. Ponaglimy 

na kolejnym pismem. 

 

Renata Kowal – Sołtys - Ja w pierwszej kolejności to chciałam podziękować Panu 

Marcinowi i również Panu Wójtowi za kostkę brukową, którą dostały Jeże. Działamy tam  

i kładziemy sobie ten pol bruk. Maszynę też dziękujemy, że możemy z niej korzystać. To jest 

duże wsparcie dla takiej małej miejscowości, bo faktycznie ten pol bruk przy naszym przy 

naszej wiacie i tam powiększenie, no to był bardzo duży koszt. Dzięki temu, że tu pan wójt 

zadeklarował, że będziemy mogli skorzystać z kostki, którą gmina posiada, no to naprawdę  

to 50% jak nie więcej z naszego małego budżetu udało się zaoszczędzić. Ja tutaj mam taką 

prośbę odnośnie tych wycinek drzew, o których tutaj pani radna mówiła, gdyby Panie Marcinie, 

ta droga za przystankiem już w naszym kierunku, ta pola taka, tam ten nasz, jeden  

z mieszkańców tam wycina te drzewa, ale z drugiej strony to są takie niczyje, krzaki, które też 

tam rosną. My już to podcinaliśmy z dwa razy, ale może tam by trzeba było trochę więcej. Jak 

już będą chodzić i ciąć, to może by tam też coś podcięli. Dziękuję. 

 

Karolina Tomczyszyn – Radna - Tak szybko przypomnę, bo zgłaszałam już tutaj 

kierownikowi, bardzo duża prośba, żeby skosić pobocza na drodze do szkoły, bo tam na łuku 

już praktycznie nic nie widać. I też, żeby ktoś się przejechał od strony szkoły, jak się skręca w 

tą pełną drogę, to praktycznie nie widać, czy zza zakrętu ktoś nie wyjedzie od strony przystanku 

tam przy mostku, nie? Czyli jakby... Ja jak jadę tym skrótem samochodem, to muszę naprawdę 

się dobrze wyjrzeć, żeby widzieć, czy sam coś nie nadjeżdża. Tędy będą dzieciaki najczęściej 

jeździły jednak. I tutaj, żeby nie było tak... Tam odsłonić po prostu ten zakręt jakoś, nie? Może 

jakieś te krzaki powycinać grubym sprzętem. No i te pobocza tam ciachnąć, żeby dzieciaki 

bezpiecznie jeździły. Dziękuję. 

 

Małgorzata Węgrzyn – Radna - Tutaj studzienka się zapadła przy przystanku przy 

Pernie na drodze wojewódzkiej w stronę Bogdańca, żeby po prostu zgłosić, żeby to naprawić, 

nie? Tak, na drodze wojewódzkiej. 

 

Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady - Czy jeszcze ktoś z Państwa? Proszę 

Państwa, to tylko ja jeszcze z taką informacją, że nasza koleżanka, pani Sołtys z Jenina, zmaga 

się z ciężką chorobą i jest zorganizowany kiermasz ciast, którego dochód ma być przeznaczony 

na leczenie. Bardzo serdecznie wszystkich zachęcam do wzięcia udziału, czy to upieczenie, czy 

zakup, bo w drugą stronę też jest to potrzebne. I daję pod rozwagę, czy my jako Radni nie 

powinniśmy na ten cel, tak jak zawsze, solidarnie zorganizować zbiórki. 

 



Beata Wiśniewska – Przewodnicząca Rady -  W związku z wyczerpaniem wszystkich 

punktów dzisiejszych obrad zamykam XI sesję Rady Gminy w Bogdańcu. Bardzo serdecznie 

dziękuję wszystkim za przybycie i za bardzo czynny udział. 

 

 

Zakończono 15:16. 

Protokołowała: Małgorzata Lewandowicz. 

 

 

 

 

 

 


